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с близо 10 на сто са се 
вдигнали цените на лекар-
ства без лекарско предписа-
ние. има обаче медикаменти, 
които са поскъпнали с около 
50%. това са предимно кап-
ки и спрейове за нос, гелове 
за обрив, капки за очи, йодни 

таблетки.
Оказва се, че постъпили-

те заявления за промяна на 
цената на лекарствени про-
дукти без лекарско предписа-
ние от началото на годината 
до август са 795, а за същия 
период на миналата година 

те са били едва 92.
Увеличението на цената 

на лекарство може да стане 
веднъж годишно в рамките 
на инфлацията, която нси 
отчита. Директорът на изпъл-
нителната агенция по лекар-
ствата Богдан кирилов обяс-

ни, че има пределни цени на 
медикаментите в зависимост 
от това дали се дават с ле-
карско предписание. За тези 
продукти има наложен таван 
на цената, който не може да 
бъде надхвърлян.

Цената 
на хапчето

Банки разсрочват ковид-кредити

с 10% са поскъпнали 
лекарствата без рецепта
Близо800медикаментаспо-високицениотянуари
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Девет банки ще удължат срока на погасяване на безлихвените Ко-
виД-кредити, отпуснати на граждани, спрели работа по време на 
пандемията. от 5 на 7 г. може да бъдат разсрочени заемите.

ената на хапчето е различна - сто-
тинки, левче, че и 120 лева на ден. въ-
просът е цените на лекарствата ли са 
високи или доходите ни са ниски?

Фармацевтичните фирми твърдят, 
че най-евтино продават лекарствата 
си в България. това е и една от при-
чините всяка година да “изчезват” от 
аптеките достъпни (като цена) лекар-
ства - компаниите изтеглят неизгод-
ните продукти. Пазар. именно паза-
рът диктува и цените на “сезонните” 
лекарства - лете поскъпват тези срещу 
алергии и диария, зиме - срещу хре-
ма, кашлица, настинки. Ще познаете 
сезона по телевизионните реклами.

над 19 на сто от българите твър-
дят, че спират да приемат назначени-
те им лекарства, защото парите не им 
стигат и често трябва да избират дали 
през ден да вземат лекарства или да 
се хранят два пъти дневно. това вло-
шава здравето им, вкарва ги в болни-
ца, увеличава разходите на държавата 
за и без това скъпото болнично лече-
ние.

Заговори ли се за достъп до ле-
чение, над 20% от запитаните най-
много не одобряват доплащането на 
лекарствата. това са лекарства, които 
трябва да се вземат всеки ден, до жи-
вот.

сЗО оповести, че в България едно 
от пет домакинства е направило пла-
щания от джоба си, които надвишават 
капацитета му за разходи за здравео-
пазване с поне 40 на сто.

Ц

Аида ПАНиКЯН

европа
протестира
срещу Цените
и санкЦиите

вкадър

Над 4000 души участваха в 39-ото издание на маратона на София. Най-бърз при мъжете е мароканецът 
Мохамед Чабут, а при дамите №1 е кенийката Чебой Йепкогей. от българите най-добре в класическата 
дистанция се представи Таня Димитрова, която остана четвърта на 42,195 км

пловдив 
посреща 
пинкас 
Цукерман

Стр. 12

Бсп няма да 
подкрепи мандат 
на ГерБ, дпс 
и „възраждане”

скопие: 
откриването на клуБ 
„Цар Борис III” 
е провокаЦия

Стр. 2

милка христова:
Фандъкова и ГерБ 
нарушават 
законите

снимкабта

Стр. 8

Стр. 16
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България са влезли над 700 000 украинци от 
март насам, но в момента са останали малко над 
50 хиляди. 80% от тях са жени и деца. мнозина 
украински бежанци напускат България заради 
нарастващата несигурност за настаняването им. 
това е установил върховният комисариат за бе-
жанците към оон.

над 100 000 души са си тръгнали от България в 
периода межзу 5 септември и 5 октомври, допъл-
ват от международната организация. повечето от 
напускащите се връщат в Украйна, а останалата 
част тръгват към други европейски страни.

Според организацията основната причина 
е несигурността около настаняването на бежа-
нците в правителствени бази и хотели. мярка-
та бе въведена от кабинета на кирил петков и 
удължена от служебното правителство до края 
на този месец.

в момента от нея се възползват над 12 хиляди 
бежанци. друга причина е невъзможността им да 
плащат наем. през зимата в страната ни ще ос-
танат бежанци от най-уязвимите групи и те ще 
имат нужда от закрила, пишат още от оон.

Софийската районна прокуратура при-
влече към наказателна отговорност служи-
тел на ГдБоп за шофиране след употреба 
на наркотични вещества. мъжът е на 36 
години и се е опитал да заблуди проверя-
ващите полицаи като се е представил за 
служител на дирекцията “вътрешна си-
гурност”.

той е бил спрян за проверка на магис-
трала “тракия”, на отбивката на село Ло-
зен. Б.м. е шофирал лек автомобил марка 
“Ауди” в неадекватно състояние, застраша-
вал е останалите участници в движението.

предвид възможността Б.м. да се ук-
рие или да извърши друго престъпление, 
дежурен прокурор е постановил задържа-

нето му за срок до 72 часа.
предстои да бъде внесено искане в 

съда за разглеждане на дело за вземане 
на мярка за неотклонение “задържане под 
стража”. по случая е образувано досъдеб-
но производство за престъпление, за което 
се предвижда наказание от 1 до 3 години 
лишаване от свобода.

над 150 деца в София прегледаха специалистите от 
програма “детско здраве”, организирана от болница “пи-
рогов” и Столичната лекарска колегия на БЛС.

С тези профилактични прегледи екипът на програ-
мата отбеляза 10-я си рожден ден. домакин на кон-
султациите беше “пирогов”. 

13 специалисти с педиатричен профил по УнГ, орто-
педия, хирургия, урология, неврохирургия, неврология, 
кардиология, офталмология, ендокринология, дермато-
логия, педиатрия и образна диагностика извършиха висо-
коспециализирани профилактични прегледи с цел скри-
нинг на заболявания в детска възраст.

вече 10 години програма “детско здраве-пиро-
гов” улеснява и подпомага профилактиката на децата 
в цялата страна, предоставяйки бърз и лесен достъп 
до водещи специалисти.

Благодарение на екипната работа на медиците през 
този период над 18 500 деца са получили безплатни 
консултации, при необходимост - лечение и проследя-
ване. След двегодишно прекъсване заради пандемията 
прегледите стартираха отново в София на 4 юни, ко-
гато около 170 деца бяха прегледани в медицинския 
център на болницата.

мвР обяви, че ра-
боти по две версии за 
смъртта на таксиметро-
вия шофьор, който почи-
на след побой в София. 
по случая е задържан 
млад мъж с криминални 
регистрации. 23-годиш-
ният мъж получи обви-
нение за причиняване 
на смърт по непредпаз-
ливост вследствие на 
умишлена средна телес-
на повреда. 

при разследването 
ще се изяснява колко 
човека са нападнали 
таксиметровия водач и 

каква е точната причина 
за смъртта му.  

до инцидента се сти-
га след засичане на два 
автомобила в софийския 
квартал “Разсадника”. 
един от първите прис-
тигнали на мястото на 
инцидента е бил братът 
на починалия водач.

полицията разследва 
и дали в сбиването не 
са се намесили и други 
хора. Според близки-
те на водача на таксито 
той е бил нападнат от 
няколко човека. 

полицията работи и 

по втора версия - дали 
задържаният не е напад-
нат и удрян от познати 
на починалия водач. 

Заради инцидента 
късно в събота близки на 
починалия шофьор про-
тестираха за кратко пред 
3-то РпУ в София. так-
симетрови шофьори пък 
блокираха бул. “тодор 
Александров”, а по-къс-
но и орлов мост. те по-
искаха мвР да си върши 
работата. планира се и 
нов масов протест, като 
засега не е ясно кога ще 
се проведе.

Приютът за 
безстопанствени кучета 
в Бургас организира 
осиновителна кампания 
под наслов “Любовта няма 
порода”. Всеки желаещ  
да си осинови куче можеше 
да получи информация за 
начина и какви са ползите 
от осиновяването на 
домашния любимец

СнимкиБТА

В община Вълчи дол, област Варна, се провеждат  
частични местни избори за кмет. Кандидатите  
за поста са четирима, а избирателите - 7400

Две версии за убийството  
на таксиметровия шофьор 

50 000 са украински 
бежанци у нас

Над 150 деца на 
преглед в „Пирогов”

Служител на ГДБОП шофирал след употреба на амфетамин 

Цените на медикаменти, 
които се отпускат без лекарско 
предписание са се увеличили с 
5-10%. но по данни на минис-
терството на здравеопазването, 
предоставени на бтв, има и 
лекарства, поскъпнали с около 
50%. това са предимно капки и 
спрейове за нос, гелове за обрив, 
капки за очи, йодни таблетки.

За тези продукти има нало-
жен таван на цената, който не 
може да бъде надхвърлян.

“Има пределни цени на 
лекарствата в зависимост от 

това дали се дават с лекарско 
предписание. Увеличението 
на цената на лекарство може 
да стане веднъж годишно в 
рамките на инфлацията, която 
нСИ отчита”, коментира ди-
ректорът на Изпълнителната 
агенция по лекарствата Богдан 
кирилов. по думите му регу-
лацията на цените в рамките 
на еС е единна. Затова може 
да се наблюдават разлики в 
цените спрямо държави, които 
са извън еС. Според кирилов 
е важно да се намери баланс в 

рамките на еС, за да не се сти-
га недостиг до лекарства.

“Факт е, че в различни пе-
риоди се наблюдава недостиг 
на определени продукти. не-
достигът на един лекарствен 
продукт води до свръхтърсене 
на алтернативата. това води 
до възможно забавяне и на ал-
тернативния продукт”, посоч-
ва кирилов. 

“Част от хората са с впе-
чатление, че държавата се 
занимава със закупуването и 
разпределянето на лекарства-

та. касае се за един пазар, кой-
то е частен Ц производителите 
и аптеките са частни. Регула-
торът има друга роля”, обясни 
директорът на ИАЛ.

постъпилите заявления за 
промяна на цената на лекар-
ствени продукти без лекарско 
предписание за периода януа-
ри-август 2022 г. са общо 795, 
в това число и няколко хоме-
опатични лекарствени групи. 
За същия период на 2021 г. са 
подадени общо 92 заявления 
за промяна на цена на лекар-

ствени продукти без лекарско 
предписание.

Според проучване на бтв 
популярни таблетки за пони-
жаване на температура у нас 
имат най-ниска цена, която е 
приблизително същата в тур-
ция, но в Германия е тройно 
по-висока. Лекарство за главо-
болие е най-евтино в България, 
а в Берлин може да бъде купе-
но тройно по-скъпо. Сиропът 
за кашлица и хапчета за болки 
в стомаха могат да се купят 
най-евтино в турция.

С 10% са поскъпнали 
лекарствата без рецепта
Промянавценаналекарствоможедастаневеднъжгодишно,твърдидиректорътнаиАЛ
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маса с ГЕРБ означава 
реабилитация 
на корупцията

цитат на деня“

Членът на НС Александър Симов

Юлия КУЛИНСКА

бСп няма да подкрепи пра-
вителство с мандат на герб, 
дпС и “възраждане”, заяви 
лидерът на партията корнелия 
нинова на брифинг след засе-
дание на националния съвет 
на левицата. дневният ред на 
пленума включваше доклад 
за резултатите от проведените 
парламентарни избори, който 
беше представен от предсе-
дателят на предизборния щаб 
борислав гуцанов. на пленума 
бяха дискутирани решенията 
за участие на бСп за съста-
вяне на правителство. дебати 
предизвика и предложението 
за свикване на 50-ти конгрес 
на партията.

“няма да ходим на разгово-
ри с контактна група, предло-
жена от герб. отговорността 

за съставяне на правителство е 
тяхна и на партиите, които сва-
лиха нашето , така че сега те 
са на ред да управляват бълга-
рия”, категорична бе нинова.

тя съобщи, че е избран пре-
говорен екип за другите ман-
дати, когато дойде време за 
разговори. в него са включе-
ни председателят на партията 
корнелия нинова и заместни-
ците атанас Зафиров, кристи-
ан вигенин, ирена анастасова 
и владимир москов. 

“това е политически екип. 
ако се стигне до експертни 
разговори, ще имаме и експерт-
ни групи”, уточни нинова.

по думите й по време на 
преговорите социалистите ще 
поставят спешни, средносроч-
ни и дългосрочни въпроси и 
някои принципни позиции, ко-
ито бСп отстоява от години. 

“най-належащите задачи, 
които трябва да влязат и в бю-
джета за 2023 г. са поставяне 
на таван на цените на ток, газ, 

бСп се събира на конгрес на 11 и 
12 февруари догодина, който да даде 
нов хоризонт на партията, реши на-
ционалният съвет. Социалистите не 
смятат, че запазването на резултата от 
миналите избори е достатъчно. 

“ние сме реалисти. има спад в 
подкрепата за бСп и са нужни сери-
озни промени, за да бъдат преодоляно 
това”, посочи корнелия нинова пред 

медиите.
тя обяви, че до форума ще бъде 

подготвена нова, модерна програма 
за една модерна лява партия. дотога-
ва ще има дискусии и разговори във 
всички структури на партията. ще бъ-
дат чути всички мнения. 

“нужна е също така и сериозна 
организационна реформа, което оз-
начава и промяна в Устава на бСп”, 

уточни нинова.
нС одобри състава на работна гру-

па, която да започне разговори с други 
леви партии и сдружения  за единно 
ляво пространстов.  

“това не трява да е  просто форма-
лен сбор от брой партии, а истинска 
широка дискусия за привличане на 
ляво мислещи хора и създаване на та-
къв ляв блок”, каза още нинова.

по-рано стана ясно, че политиче-
ският съвет на коалиция “бСп за бъл-
гария” на свое заседание е  предложил 
на парламентарната група корнелия 
нинова да бъде избрана за председа-
тел. 

в петък депутатите от “бСп за 
българия” се събраха на общо събра-
ние и единодушно избраха корнелия 
нинова за председател.

Корнелиянинова:

Няма да подкрепим мандат 
на ГЕРБ, ДПС и „Възраждане”
най-спешнитезадачи,коитотрябвадавлязативбюджетаза2023г,.
сатаваннаценитенаток,газ,парноивода,заявилидерътнаБСП

парно и вода. това е наш ан-
гажимент към хората още от 
месец май.  настояваме за не-
облагаем минимум, който да е 
равен на прага на бедност - 504 
лева. трябва да има безплатни 
лекарства за деца и възрастни, 
както и безплатни учебници 
за ученици до 12 клас. не сме 
отстъпили от искането си за 
преизчисляване на пенсиите”, 
заяви нинова.

Според нея минималната 
заплата за страната трябва да е 
50% от средната, което е око-
ло 860 лв. крайно време е да 
се даде определение и за енер-
гийно бедните, за да се осигу-
ри подкрепа за тези семейства 
през зимата. 

“нужни са и компенсации 
за икономиката заради пови-
шаващите се цени на енерго-
носителите”, обобщи нинова.

За бСп най-важно е да 
продължи безусловната и по-
следователна битка с модела 
“герб” - на задкулисието, на 
обръчите от фирми, на краж-
бите на 10 млрд. лв. годишно 
от българския народ.  
“това е нещо, което бСп про-

вежда с политика, с действия 
и с предложения в парламента 
вече 6 години. Ще продължим 
докато не въведем правова 
държава, ред, правила и вър-
ховенство на закона еднакъв 
за всички, което означава ра-
ботеща правосъдна реформа”, 
подчерта нинова.

Средносрочните и дълго-
срочни политики на бСп са 
свързани с овладяването на 
инфлацията, доходите, цени-
те, бедността и преминаването 
през тежката зима. 

“но българия от години е 
изправена пред сериозни пре-
дизвикателства, затова искаме 
да разговаряме с другите по три 
надпартийни теми и търсене на 
съгласие трайно и дългосроч-
но за тяхното решаване.това 
са демографската катастрофа, 
здравеопазване и образование, 
като предлагаме и конкретни 
решения”, обяви нинова. тя 
обясни, че здравеопазването 
е тема, по която в редовния 
кабинет не се случи нищо съ-
ществено и бСп го отчита като 
пропуск. продължаваме да 
твърдим, че здравето не трябва 

да е търговия и болниците да 
не са търговски дружества, е 
мнението на нинова.

 “в образованието също 
предвиждаме сериозна рефор-
ма, която да доведе до качест-
во на образованието и борба 
с неграмотността. нужен е 
един учебник по един предмет 
за даден клас, като в него да 
пише истината за българия и 
за българската история”, под-
черта нинова. 

Според нея начин за об-
вързване на нужните на биз-
неса с образованието е да се 
заложатдържавни бройки във 
висшите училища за необхо-
димите специалности за бъл-
гарската икономика и те да 
бъдат финансирани от държа-
вата. “нужно е тази държав-
на програма да се обвърже с 
договори с фирмите, където 
след това младите да могат да 
работят”, каза още лидерът на 
бСп и посочи, че трябва да се 
преосмисли принципа “парите 
следват ученика”, който пока-
за своите дефекти”.

бСп е категорично за не-
намеса във войната. “ние мно-

гократно сме заявявали, че сме 
за мир и разрешаване по ди-
пломатически път на конфли-
кта в Украйна. износ на оръ-
жия - не. покупка, лизинг или 
наем на нови самолети - не, 
както на нови 8 F-16, така и на 
заявените онзи ден от служеб-
ния кабинет нови изтребител 
“грипен”, отбеляза нинова

“Целта на всички тези мер-
ки, които ще предложим и 
ще отстояваме в парламента, 
е стабилна икономика, силна 
социална политика, преодоля-
ване на кризата през предсто-
ящите зимни месеци, както и 
да спрем демографската ката-
строфа. да имаме народ, кой-
то да бъде здрав и образован 
- тогава всичко ще си дойде на 
мястото”, заключи нинова.

по-рано на свое заседание 
общопартийната контролна 
комисия на бСп с мнозинство 
от 17 “за” и 2 въздържали се 
реши, че кирил добрев и ка-
лоян паргов не могат да взе-
мат участие в заседанието на 
националния съвет на бСп и 
да гласуват на неговото засе-
дание.

Левицата свика конгрес на 11 и 12 февруари
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България е държавата с 
най-нисък дял на имущест-

веното застраховане в целия 
еС - застрахованите жилища 
и земеделски имоти са не по-

вече от 10%. тези данни обяви 
константин велев, председа-

тел на управителния съвет на 
асоциацията на българските 
застрахователи (аБЗ), по вре-

ме на юбилейната конферен-

ция “140 години застраховане 
в България”.

Според велев е показателна 
разликата между дела на брут-

ния премиен приход по линия 
на имущественото застрахова-

не - средно за европа този дял 
е 36,5%, докато в България 
е едва 13,8%. той посочи, че 
само за последния месец в Бъл-

гария са се случили две тежки 
природни бедствия, щетите 
от които все още се оценяват. 
между 2010 и 2019 г. щетите 
от бедствия възлизат на 1,1 
млрд. долара, което се равня-

ва на около 0.2% от брутния 

вътрешен продукт на страната 
общо за периода 2011 - 2019 г. 
въпреки това българите масо-

во не застраховат домовете и 
земеделските си имоти. Спо-

ред велев причините за това 
са много - ниските доходи и 
ограничената покупателна 
способност на голяма част от 
населението, очакванията на 
гражданите, че държавата ще 
им помогне в случай на бед-

ствие и оттам - липсата на сти-

мул за застраховане. влияние 
оказват също недостатъчната 
информираност за ползите от 
застрахователните продукти, 
както и битуващите все още 
устойчиви негативни нагласи 
към застраховането.

Ситуацията със здравна-

та грижа в България също 
е проблематична, подчерта 
велев, като посочи, че през 
2018 г. 19% от домакинствата 
са имали минимални здравни 
разходи, което е най-ниското 
равнище в целия еС. делът на 

българските пенсионери в бед-

ност е в пъти по-висок (34,6 на 
сто) от средния за европа (16 
на сто), посочи велев. Според 
него в тази ситуация и при хро-

ничен дефицит на нои е явна 
необходимостта от поемане на 
лична отговорност за индиви-

дуалното благосъстояние през 

пенсионния период. Същест-

вуват редица инвестиционни 
възможности в тази връзка, 
сред които са и инвестицион-

ните и спестовните застрахов-

ки “Живот”.
михаела кьолер, генерален 

директор на Insurance Europe, 
се оплака от стремително на-

растващите през години ре-

гулаторни изисквания към 
застрахователите. тя посочи, 
че това изисква заделянето на 
огромен ресурс от страна на 
бизнеса, което не допринася 
за ефективното му развитие. 
кьолер каза, че през годините 
се засилва процесът на пренос 
на риска към потребителите, 
което не е от полза за тях. ми-

хаела кьолер се спря и на об-

съжданите промени в дирек-

тивата за разпространение на 
застрахователни продукти по 
отношение на повишаване из-

искванията за разкриване на 
информация за потребители-

те. тя даде пример от практи-

ката, че за сключване на жи-

вотозастрахователна полица 
може да се наложи клиентът 
да се подписва 190 пъти на 
различни документи и изрази 
опасение, че повишаването 
на броя документи, с които 
потребителите трябва да се 
запознаят, може да доведе до 
обратен на целения ефект за 
по-висока потребителска ин-

формираност.

Зимният туристически 
сезон ще бъде също тол-

кова успешен колкото лет-

ния, очакваме да се върнат 
английските туристи, как-

то и много други, които ги 
нямаше по време на пан-

демията. това прогнозира 
румен драганов от инсти-

тута за анализи и оценки в 
туризма пред Bloomberg 
TV Bulgaria. Според него 
ски курортите, балнео и 
спа хотелите, градовете 
и историческите забеле-

жителности в страната ни 
тази зима ще бъдат по-

сетени от около 1,2 млн. 
чуждестранни туристи. 

След успешния ле-

тен сезон туристическият 
бранш отчита, че се добли-

жава все повече до резул-

татите преди пандемията. 

За периода юни-август 2,2 
милиона чужди туристи 
са посетили страната ни 
, което е с 50% повече от 
същия период през 2021 
г. и с пет пъти повече от 
2020 г. като цяло броят на 
туристите у нас остава с 
около 15% под нивото на 
рекордната 2019 г., въпре-

ки че някои хотелиери и 
туроператори отчитат по-
добри резултати и от 2019 
г. Сред тях са и повечето 
малки семейни хотели и 
къщи за гости, които и в 
най-затегнатите ограни-

чителни ковид-мерки са 
били пълни.

Според румен дра-

ганов по-малкият брой 
туристи не е непременно 
лошо, защото “когато има 
повече туристи, тогава об-

служването прегрява” и 
качеството пада. “Сега има 
повече доволни туристи, 
повече чадъри на плажа, 
повече места за паркиране, 
за хранене и развлечение”, 
посочва той.

морските курорти са 
преглътнали вече липсата 
на руски туристи, но са не-

доволни от огромния спад 
на летовници от Германия 
тази година. Германци-

те са предпочели други, 
по-евтини и в много от-

ношения с по-качествен 
продукт дестинации, като 
турция. Също така те са 
подплашени и от близост-

та на България до война-

та в Украйна. ефектът е 
троен спад на туристите 
от немския пазар - от 750 
хиляди на 250 хиляди.

асоциацията на българските туроператори и туристически аген-

ти ще внесе предложение за актуализация средствата, предвидени в 
на наредбата за командировките. това съобщи пред Бнр шефката 
на асоциацията димитрина Горанова. предложението е готово и ще 
бъде внесено в министерството на финансите. Сумите, предвидени 
в наредбата, не са променяни повече от 15 години. “в България за 20 
лева вече трудно може да се обядва само, та камо ли да стигнат тези 
пари за цял ден, а също и сумите за настаняване е важно да се адап-

тират към реалните ценови нива не толкова за нашите служители, 
колкото за нашите клиенти, корпоративните клиенти, които при едни 
нива от 60.00 лева за нощувка в България и малко над 100 евро за 
нощувка в чужбина, също не са адекватни спрямо цените на нощув-

ките, които в момента са реални”, пресметна димитрина Горанова.

индексът на цените на тържищата 
(итЦ), който отразява цените на хра-

нителните стоки на едро в България, 
се покачи тази седмица с 1,24 на сто 
до 2,125 пункта. повече от три месеца 
итЦ е без особени и резки промени, 
позиционирайки се в диапазона 2,029-
2,125 пункта, сочат данните на дър-

жавната комисия по стоковите борси 
и тържищата (дкСБт). наблюдава се 
слабо, но трайно повишение на инде-

кса от близо 4,8 процента. на годишна 
база итЦ е нараснал с над 30 процента. 
Базовото ниво на итЦ - 1,000 пункта - 
е от 2005 г.

оранжерийните домати тази сед-

мица поскъпват с 15,64 на сто и се 
търгуват по 2,70 лева за килограм, а 
доматите, прибирани от открити пло-

щи, прибавят 4,4 на сто и се продават 
по 2,15 лева на едро. Цената на оран-

жерийните краставици се вдига с 10,3 
на сто до 1,92 лева за килограм. Зеле-

ните чушки поевтиняват с 0,6 на сто и 

се продават по 1,65 лева за килограм, а 
червените поскъпват с 6,3 на сто и се 
търгуват по 2,03 лв./кг в края на седми-

цата. картофите поскъпват с 1 стотин-

ка и се продават по 1,03 лева за кило-

грам, а цената на морковите е 1,06 лева 
за килограм на едро. Зелето поскъпва с 
4,7 на сто до 0,90 лева за килограм.

Ябълките поскъпват с 2 стотинки 
и се купуват по 1,35 лева за килограм. 
Цената на лимоните се повишава с 
9 стотинки до 2,99 лева за килограм. 
прасковите поскъпват с 23 стотинки 
се продават по 2,09 лева за килограм, а 
гроздето поевтинява с 6 стотинки и се 
търгува по 2,06 лева за килограм.

кравето сирене поскъпва с 0,9 на 
сто и се търгува по 11,25 лв. за кило-

грам, а кашкавалът тип “витоша” се 
продава по 16,47 лева за килограм. ол-

иото този седмица увеличи цената си с 
2,1 на сто до 4,80 лева за литър. пакет-

че краве масло от 125 грама се търгува 
по 2,84 лева.

Под 10% от жилищата в 
страната са застраховани
Засключванетонаполица„Живот”
санеобходими190подписа

Константин Велев

Плодовете и зеленчуците 
поскъпват

Туризмът догонва резултатите 
преди пандемията

Хотелиери искат  държавата 
да увеличи  парите  
за командировки

Опрощават дългове над 7 100 лв.
Хората ще могат да фали-

рат и част от дълговете им ще 
бъдат опрощавани, но само ако 
са в размер над 10 минимални 
заплати. при 710 лв. минимал-

на заплата в момента, това оз-

начава задължения за над 7100 
лв. това предвижда нов закон 
за несъстоятелност на физиче-

ските лица, който е пуснат за 
обществено обсъждане от ми-

нистерство на правосъдието.
проектът на закон е подгот-

вен тъй като приемането му е 
част от ангажиментите, поети 
с плана за възстановяване и 
устойчивост. Закон за фалит 

на гражданите трябва да бъде 
приет, за да получим парите от 
еС по плана за възстановяване. 
но проектът е написан така, че 
съвсем малка част от хората ще 
могат да се възползват от него.

от приложението на закона 
са изключени хората с малки 
задължения, които например 
не могат да платят няколко 
сметки за парно. от приложе-

нието на закона са изключени 
и хората, които упражняват 
търговска дейност, стопанска 
дейност, занаят или свободна 
професия. това означава, че 
еднолични търговци, занаят-

чии, артисти, писатели и т.н. 
както и досега години наред 
ще може да бъдат преследвани 
от кредитори. За занаятчиите и 
хората със свободни професии 
ще продължи да действа 10-
годишната давност по Закона 
за задълженията и договорите 
и едва след изтичане на този 
срок задълженията им ще се 
погасяват.

С новия закон няма да може 
да бъдат опрощавани и задъл-

жения, обезпечени с ипотека, 
глоби, задължения за непоз-

волено увреждане, както и за 
издръжка.
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Няма какво да ни 
спре за еврозоната

“няма обективни причини, които да 
ни спрат по пътя към еврозоната. през 
следващите седмици очакваме и следва-

щия транш от средства по плана за въз-

становяване”, заяви пред нова тв вице-

премиерът и министър по управление на 
европейските средства атанас пеканов.

колегите от министерство на фи-

нансите работят по изготвянето на 
следващия бюджет на държавата. той 
ще бъде предложен на парламента през 
следващите седмици. в него залагаме 
базова основа, която депутатите могат 
да променят. те обаче трябва да правят 
промени въз основа на добри решения, а 
не на предизборни обещания. по думите 
му повишаването на пенсиите и на ми-

нималната работна заплата са решения, 

по които се работи от финансовото ми-

нистерство. 
Според пеканов инфлационният 

критерий няма да спре страната ни по 
пътя към еврозоната. “Има и дерогация 
- фискалните правила имат някаква гъв-

кавост, тъй като сме в процес на иконо-

мическо възстановяване”, подчерта той. 
И допълни: “не смятам, че трябва да има 
обратен завой от еврозоната. мисля, че 

партиите, които смятат, че България не 
трябва да влезе в нея са малцинство. ре-

ално последните два редовни кабинета 
направиха стъпките това да се случи”, 
категоричен беше вицепремиерът.

девет банки ще удължат 
срока на погасяване на без-

лихвените ковид кредити, ко-

ито бяха отпуснати на гражда-

ни, спрели работа по време на 
пандемията. това са Уникре-

дит Булбанк, Юробанк, оББ, 
KBC Банк (преди райфайзен 
Банк), общинска банка, али-

анц Банк, Инвестбанк, ЦкБ и 
търговска банка.

тези банки вече са по-

дписали анекси към гаран-

ционните си споразумения с 
държавната Българска банка 
за развитие, чрез която прави-

телството осигури близо 300 
млн. лв. за безлихвени заеми 
за физически лица.

програмата стартира през 
май 2020 г. като предоставя-

нето на нови кредити по нея 
приключи в края на август 
2021 г. от нея се възползваха 
над 53 хил. души. първона-

чално максималният размер 
на заема бе 4500 лв., но впо-

следствие бе завишен на 6900 
лв. тези пари бяха дадени 
чрез 12 търговски банки при 
максимален срок на погася-

ване от 5 години и с гратисен 
период от 6 до 24 месеца. 

от информацията на ББр 
не става ясно дали три от 

дванайсетте банки са отказа-

ли да приемат новите, по-об-

лекчени условия за погасява-

не на заемите, или предстои 
и с тях да бъдат сключени 
споразумения. предвижда се 
възможност за договаряне с 
търговските банки на по-дъ-

лъг срок на издължаване на 
получените средства до 7 го-

дини вместо досегашните 5, 
съобщиха от ББр.

промяна има и при гратис-

ния период. Според постигна-

тите между клиента и търгов-

ската банка договорености той 
ще може да се ползва на части, 
чрез повече от едно изменение 
на договорите за кредит, и да 
не е обвързан с редовността на 

кредитите. очакванията са, че 
с увеличаването на максимал-

ния срок на погасяване с още 
2 години банките и техните 
клиенти ще бъдат по-спокой-

ни при избирането на гратисен 
период и съответно по-ниска 
вноска по кредитите, посочват 
още от ББр.

още през лятото на тази 

година, с изтичане на гратис-

ния период за първите ко-

вид-заеми, стана ясно, че има 
проблеми с издължаването 
им. Затова през юли правител-

ството взе решение за промяна 
на програмата за безлихвено 
кредитиране. тогава бе ци-

тиран анализ на ББр, според 
който заради нарастващата 
инфлация и последиците от 
войната в Украйна се очаква 
ръст на длъжниците по разда-

дените по програмата заеми, 
които ще бъдат затруднения 
при обслужването им. 

С новите промени се удъл-

жава и срокът, в който тър-

говските банки ще обявяват 
предсрочна изискуемост на 
парите от клиентите си - това 
ще става след 90 дни просро-

чие, а не след 60 дни, както бе 
в първоначалното споразуме-

ние. отпада и срокът, в който 
банките бяха задължени да 
подават в съда документи за 
издаването на заповед за из-

пълнение или да предявят иск 
за вземанията си по кредити-

те. това е в помощ на креди-

тополучатели, които въпреки 
временните си затруднения 
полагат усилия да погасят за-

дълженията си.

нап обяви, че лих-

вата, която се трупа за 
неплатени в срок данъ-

ци, такси, глоби и др 
задължения, ще оста-

не без промяна до 31 
декември - тоест 10 на 
сто.  но от нова година 
ще има повишение - на 
10,49 на сто. 

причината е, че БнБ 
обяви покачване на ос-

новния лихвен процент 
от 1 октомври на 0,49 на 
сто (след като от 2016 
г. неизменно бе нула 
процента). олп е ва-

жна съставка на т.нар. 
законна лихва - наказа-

телната лихва, която се 
прилага за просрочени 
задължения и е равна на 
10% плюс олп. 

от приходната аген-

ция обаче посочват, че 
вдигането на основния 
лихвен процент ще 
се отрази с 3-месечно 
закъснение на закон-

ната лихва, тъй като 
корекции по закон се 
правят при промяна на 
олп само два пъти го-

дишно - на 1 януари и 
на 1 юли на съответна-

та година. 

Банки удължават срока за 
погасяване на ковид-кредити
Клиентитещемогатдагивръщатза7,вместоза5години

Сред многото стоки с галопиращи 
цени в европа се нареди и кафето. 
в България само за година то е пос-

къпнало с 20,5%, което е повече от 
средните за еС 16,9%, показват нови 
данни на евростат. покачването на 
цените може да превърне любимата 
на милиони европейци ободряваща 
напитка почти в лукс,  се казва в съоб-

щението на евростат за сравнително-

то изследване. 
европейските статистици са срав-

нили и промените в цените на захарта 
и млякото, които често добавяме в ча-

шата кафе. оказва се, че България е в 
челната петорка по поскъпване на за-

харта - 45% за година. но тук полша 
е рекордьор - там за година захарта се 

е вдигнала с цели 110%. от данните 
става ясно, че почитателите на разно-

видности като капучино и лате в еС 
също са усетили допълнително пори-

вите на инфлацията. пълномасленото 
мляко е поскъпнало най-сериозно в 
литва, Хърватия, естония, Германия 
и Унгария - в интервала 50%-30%, но 
за България повишението също е зна-

чително (24,1%). 
при кафето най-малко е поскъпва-

нето в Италия (+6,6%), а най-голямо 
е във Финландия - с 43,6%. при за-

харта движението на цените е в много 
по-широки граници. Има 10 страни, 
в които ръстът на цените е под 10%. 
Сред тях са австрия (+1,9%), Швеция 
(2,1%) и Германия (+2,3%).

Българите намалиха 
покупката на имоти за-

ради кризата, показват 
данните на агенцията по 
вписванията. Според тях 
от април до юни тази го-

дина са вписани 63 928 
продажби в цялата страна, 
докато за последните три 
месеца, юли - септември 
те са 62459.

данните на агенци-

ята по вписванията по-

твърждават прогнозите 
на брокери, че предстои 
охлаждане на пазара на 
имоти в България. при-

чината са както рекордно 
високите цени на жили-

щата, така и очакваното 
поскъпване на ипотеки-

те и високата инфлация, 
който стопява реалните 
доходи на хората.

Спад има и на най-тър-

сения пазар на имоти - в  

София, като сделките през 
лятото са 7402 при 9763 
продажби през пролетта, 
показват още данните на 
агенцията по вписвания-

та. намаление на продаж-

бите на имоти и в другите 
големи градове. във варна 
те са с близо 400 по-мал-

ко, в Бургас - със 100, във 
пловдив са сключени 880 
сделки по-малко, а в Стара 
Загора - с 200.

По-висока лихва за просрочени 
задължания след Нова година

ВицепремиерътпеКаноВ:

Атанас Пеканов

Кафето у нас 
е поскъпнало с над 20% 

Намаляват сделките с имоти
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Хиляди демонстрираха в редица 
градове на САЩ, сред които 
и столицата Вашингтон, в защита 
на правото на аборт. “Няма да се 
върнем назад”, скандираха хората, 
повечето от които жени, и призо-
ваха да се гласува на изборите през 
ноември за демократите, за да бъдат 
спасени извоюваните права

десетки кубинци и българи почетоха на 9 октомври 55-го-
дишнината от физическото убийство на родения в Аржентина 
революционер ернесто рафаел Гевара де ла Серна, останал в 
историята като ернесто “Че” Гевара. “Убийците му са големи-
те губещи, защото, отнемайки живота му, те го направиха без-
смъртен”, категорични бяха присъстващите.

“днешната дата има важно значение”, заяви н. пр. посла-
ничка на република куба г-жа каридад ямира куето милиан. 
“приятел ми каза, че не изглежда да са минали 55 години, а аз 
му отговорих - Че живее!” и добави на български език “няма 
почивка, Че, приятелю!” и с радост посочи младите хора - не-
примирими, борещи се срещу несправедливостите. 

“Че” означава “приятел”. приятелите му прочетоха стихо-
творения в негова чест, а от група “Забранените символи” пяха. 
Умишлено бяха избегнати дълги речи, той винаги е бил против 
тях. всички си спомниха завета му: “дела трябват, не думи!”

рейтингът на британската премиерка лиз тръс е пад-
нал още повече след конгреса на консервативната партия 
и е по-нисък от този на предшественика й Борис джонсън 
по време на “партигейт” и на тереза мей в седмиците, 
преди да подаде оставка, показва проучване, поръчано от 
“обзървър”.

личното одобрение на тръс е минус 47 - най-ниският 
рейтинг за министър-председател, отчитан някога. това 
означава, че възприемането й сред избирателите се е вло-
шило, въпреки партийния конгрес на торите, когато лиде-
рите и партиите традиционно увеличават подкрепата си, 
тъй като имат възможност да представят подробно и ясно 
политическата си визия.

Финансовият министър куази куартенг е с още по-
лош рейтинг - минус 51. лидерът на опозиционната лей-
бъристка партия киър Стармър бележи леко подобрение. 
неговият нетен рейтинг е плюс 9.

Рейтингът на Лиз Тръс
става все по-нисък

възстановено е движе-
нието на леки автомобили 
и автобуси по моста, който 
свързва през керченския 
проток континентална ру-
сия с полуостров крим. 
Железопътната връзка е 
възстановена изцяло, по-
твърди руският вицепре-
миер марат Хуснулин. 
руски водолази ще оценя-
ват щетите след мощната 
експлозия, при която за-
гинаха трима души и бяха 
разрушени две от платната 
за движение.

Говорителката на ру-
ския следствен комитет 
Светлана петренко съоб-
щи, че “по предварителни 

данни в резултат на случи-
лото се са загинали трима 
души. предполага се, че 
това са пътниците в ле-
кия автомобил, намиращ 
се близо до взривилия се 
камион. Следователите са 
установили данни за товар-
ния автомобил и неговия 
собственик. той е жител 
на краснодарския край, 
на адреса му се провеждат 
следствени действия”.

в резултата на експло-
зията едното пътно платно 
е частично разрушено. по 
предварителна оценка ще-
тите възлизат между 5 и 10 
милиона долара. очаква се 
да бъде открита ферибот-

на линия през керченския 
проток. третата секция на 
моста не е пострадала.

Говорителката на 
мвнр мария Захарова на-
писа в “телеграм”, че “ре-
акцията на киевския ре-
жим на разрушаването на 
гражданската инфраструк-
тура свидетелства за теро-
ристичната му същност”. 
Светникът на володимир 
Зеленски - михайло подо-
ляк, приписа експлозията 
на руски представители.

взривът е организиран 
от украинските спецслуж-
би, пише американско-
то издание “вашингтон 
поуст”, позовавайки се 

на свой източник в ук-
раинското правителство. 
властите в киев не пое-
ха пряка отговорност, но 
техни представители го 
коментират със закани и 
насмешка.

около 50 000 туристи се 
намират в крим на почивка. 
ръководителят на голяма 
туристическа организация 
в русия иля Умански каза 
пред агенция “интерфакс”, 
че фериботните връзки са 
били пуснати отново в съ-
бота, но призна, че тези, 
които искат да влязат в 
крим през следващите дни, 
ще изпитат “известен дис-
комфорт”.

Пуснаха движението 
по Кримския мост
Водолазиинспектиратщетитеотексплозията

Сърбия няма да въвежда 
санкции срещу Русия

Сърбия няма да въведе санкции 
срещу Русия, докато променилата 
се ситуация не я принуди да пред-
приеме подобни мерки, заяви прези-
дентът Александър Вучич в обръ-
щение към нацията. Той поясни, че 
ще действа и управлява в съответ-
ствие с интересите на страната.

Задържаха 110 кг 
чист кокаин в Италия

В Италия задържаха 110 кг 
чист кокаин. Той бил открит при 
проверка на кораб, пристигнал от 
Южна Америка в пристанището 
на Катания, превозващ тропически 
плодове от Еквадор. След направе-
ните анализи е установена много 
висока чистота на продукта от над 
80%. Стойността на пратката е 
над 12 милиона евро. 

Испания арестува 
трафиканти на мигранти

Испанската полиция е аресту-
вала членове на група за трафик на 
албански мигранти за Великобрита-
ния, укривани на лодки и фериботи. 
Дори и деца плащали на бандитите 
между 3 и 15 000 евро, за да стиг-
нат до Острова. Бандата работи 
от 2014 г.

10 жертви след експлозия 
на бензиностанция

Ирландската полиция потвър-
ди смъртта на 10 души след мощ-
на експлозия на бензиностанция. 
Премиерът Михол Мартин заяви, 
че трагедията е неописуема. Не е 
известна причината за инцидента. 
Разследването продължава.

Американците обмислят 
хуманитарна помощ 
за Хаити

Правителството на САЩ ще 
разгледа молбата на Хаити за по-
мощ в условията на хуманитарна 
криза, която парализира страната, 
съобщи говорителят на Държавния 
департамент Нед Прайс. Щатите 
планират да координират усилията 
си с други членове на международ-
ната общност.

Гамбия разследва 
смъртта на 66 деца

Полицията разследва смъртта 
на 66 деца, починали в резултат на 
остра бъбречна недостатъчност, 
за която се подозира, че се дължи 
на сиропи за кашлица, произведени в 
Индия. СЗО препоръча да се изтег-
лят от пазара четири сиропа про-
тив кашлица и хрема, произведени 
от “Майден фармасютикъл”.

Десетки кубинци и българи почетоха 55-годишнината от 
смъртта на великия революционер Че Гевара в столицата. 
Всички се поклониха пред паметта и подвига му

СнимканиколайБелалоВ

55 години безсмъртие

Таня ГлуХЧЕВА
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най-малко 57 учени-
ци са били натровени с 
неустановена субстан-
ция в средно училище в 
щата Чиапас в южната 
част на мексико, съоб-
щиха местните власти. 
едно от децата е в “де-
ликатно” състояние и е 
било преместено в по-
голяма болница, остана-

лите са стабилни.
по информация в 

медиите това е третото 
масовото натравяне през 
последните две седмици 
и е предизвикало уплаха 
и гняв сред родителите. 
властите отказват ко-
ментар, но според мест-
ните става въпрос за за-
мърсена вода или храна. 

Австрийците гласуваха на президентски избо-
ри, на които се очаква да бъде преизбран досегаш-
ният президент Александър ван дер Белен. той е 
възприеман като лъч на стабилност, докато стра-
ната се бори с енергийната криза и инфлацията. 
в кампанията си той се придържа към лозунга за 
“прозрачност и яснота” и според мнозина ще полу-
чи втори мандат.

“най-големият конкурент в неделя е диванът”, 
заяви 78-годишният независим кандидат и профе-
сор по икономика на последния си предизборен 
митинг. той призовава гражданите да гласуват.

Според социологическите проучвания ван дер 
Белен ще получи над 50% от гласовете и ще избег-
не втори тур.

Германците в крайбрежната провинция долна Сак-
сония гласуваха на ключови регионални избори. те са 
поредният знаков тест за социалдемократите на канцле-
ра олаф Шолц в условията на остра енергийна криза.

Според последните проучвания лявоцентристката 
Социалдемократическа партия има малка преднина 
пред партията на бившия канцлер Ангела меркел. раз-
ликата се движи между 4-6%. Зелените са трети с 16%, 
следвани от Алтернатива за Германия с 11%. Свобод-
ните демократи са на границата да прескочат изборната 
бариера.

Анализатори отбелязват, че крайнодесните удвоя-
ват подкрепата си и очакват в местния провинциален 
парламент да се създаде голяма коалиция между двете 
основни партии.

откриването на българския 
клуб “Цар Борис III” в охрид 
е провокация, която е в ущърб 
на българската общност в ре-
публика Северна македония, в 
момент, когато се отваря деба-
тът за промяна на конституция-
та на страната, смята външният 
министър Буяр османи. по ду-
мите му въпросът е вътрешен 
за рСм, защото тези клубове 
се основават от граждани на 
страната и са регистрирани в 
страната и съгласно законода-

телството й.
“от една страна, правото 

на сдружаване е неприкосно-
вено и това е гарантирано от 
конституцията. в точка втора 
от конвенцията за защита на 
малцинствата се казва и това, 
че сдружаването трябва да се 
прави в дух на толерантност, 
диалог и приятелство. тъкмо 
на това не отговаря името на 
клуба “Цар Борис III” . това 
име нито съответства, нито 
подпомага приятелството, на-

против, по-скоро е основа за 
раздор, затова го смятам за 
провокация”, каза османи.

Според него някой, волно 
или неволно, “съсипва имиджа 
на българската общност, както 
пред гражданите на Северна 
македония, така и пред между-
народната общност”, и това е в 
ущърб на българите в страната, 
които биха могли да използват 
момента, когато получават по-
голяма възможност да се сдру-
жават и изразяват своята уни-

калност, и чрез задълженията 
от протокола, подписан между 
двете държави, и чрез дебата 
за промяна на конституцията, 
който касае вписването им в 
преамбюла на основния закон.

ден преди откриването на 
клуба “Цар Борис III” в охрид 
на 7 октомври, от мвнр в Се-
верна македония призоваха 
протестите да бъдат мирни и 
достойни. Събралите се пред 
сградата, призовани от опо-
зиционните партии левица и 

вмро-дпмне, скандираха 
“Фашисти” и “татари” и хвър-
ляха яйца и бутилки по прозор-
ците на клуба.

Сдружението за утвържда-
ване на културните ценности на 
македонските българи “Цар Бо-
рис III” в охрид е регистрирано 
в Централния регистър на репу-
блика Северна македония през 
ноември 2021 г. съгласно Закона 
за сдруженията и фондациите.

Коментар на стр. 8

ръководителите на левите опозиционни партии в 
полша поеха съвместен ангажимент да възстановят 
върховенството на закона в страната, предаде агенция 
пАп за БтА. на конгрес на пеС, проведен във варша-
ва под мотото “право. европа. правосъдие”, лидерите 
на левицата подписаха декларация за върховенството 
на закона в европа.

в документа те се обявиха за възстановяване и ук-
репване на мандата на демократичните институции, 
отговорни за върховенството на закона в полша, как-
то и за зачитане и легитимност на работата на кон-
ституционния съд.

СнимкаБТа

Пакистански здравен работник пръска срещу комари. Правителството 
взима всички мерки, за да предотврати силно разпространение на денге

Скопие: Откриването на клуб
„Цар Борис III” е провокация
ТоваможедаевущърбнабългаритевРСм,заявивъншниятминистърБуярОсмани

Президентски избори 
в Австрия

57 ученици в Мексико
натровени в училище

Левите партии в Полша
се обединяват

Ключов вот в Долна 
Саксония
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“откриването на бъл-

гарския клуб “Цар Борис 
III” в охрид е провока-

ция, която е в ущърб на 
българската общност в 
рСм, в момент, когато 
отваряме дебат за про-

мяна на конституцията 
ни”, заяви външният ми-

нистър на република Се-

верна македония Буяр 
османи...

Странен човек е Буяр 
османи. когато трябва 
да реагира на хроничните 
антибългарски изстъпле-

ния в неговата държава, 
той или си затваря очи-

те, или излиза с размита 
позиция, в която Скопие 
винаги е невинната стра-

на, а София е виновна по 
презумпция.  

За македонския ди-

пломат №1 името на 
охридския клуб е про-

вокация в неудобен мо-

мент за управляващите, 
защото опозиционната 
вмро-дпмне ще има 
нов аргумент, за да от-

хвърли конституционни 

промени, позволяващи 
вписването на българи-

те в основния закон на 
страната.  

османи обаче удоб-

но забравя, че охрид-

ското сдружение на 
македонските българи 
“Цар Борис III” напъл-

но законно е вписано в 
Централния регистър на 
рС македония през но-

ември 2021 г., съгласно 
Закона за сдруженията и 
фондациите. 

при това името на 
сдружението е избрано 
не от българската дър-

жава, а от граждани на 
рСм, получили българ-

ски паспорти, след като 
са декларирали (устно и 
документално) българ-

ските си корени. 
Защо българите в ох-

рид избраха точно името 
на Борис III за свой па-

трон?
това е големият въ-

прос, който албанецът 
османи и македонските 
му коалиционни парт-

ньори избягват да ко-

ментират. избягват, за-

щото трябва да признаят 
горчива за тях истина: 
на 19 април 1941 г. бъл-

гарската армия влиза във 
вардарска македония 
със статут на окупаци-

онна сила, но е посрещ-

ната от населението като 
освободителка. За което 
свидетелстват безчет 
фотографии и стотици 
метри филмова лента, 

запечатали неописуемия 
възторг на ликуващи ма-

кедонски българи, обси-

пали с цветя войниците 
на Царство България. 

Защо ли през есента 
на 1919-а, когато сръб-

ската войска влиза във 
вардарска македония 
и крал Александър ка-

раджорджевич обявя-

ва българите за “южни 
сърби”, нито един човек 
в Скопие, охрид и Би-

толя не посреща с цветя 
сръбските окупационни 
части?

отговорът е прост 
- защото и до 1919-а, и 
през 1941-ва, след 20-
годишната сръбска оку-

пация и асимилация, 90 
процента от християн-

ското население в тези 
земи е чисто българско.    

османи патетично 
възкликва, че някой вол-

но или неволно съсипвал 
имиджа на българската 
общност пред граждани-

те на Северна македо-

ния и пред международ-

ната общност...
имиджът на маке-

донизма го видяхме на 
футболната среща меж-

ду националните отбори 
на двете страни и на про-

теста в охрид. и на двете 
прояви тълпата неистово 
скандираше “Цигани”, 
“Фашисти”, “татари” по 
адрес на българите...

да, името “Борис III” 
на нашия клуб в охрид е 
провокация. но провока-

ция срещу сътворения в 
Белград антибългарски 
македонизъм, който след 
1945-а физически уни-

щожи българския елит и 
вече 70 години се опитва 
да заличи българската 
историческа памет във 
вардарска македония.

всъщност точно ос-

мани ни дължи отговор 
заради сътворена от са-

мия него провокация. 
на 16 септември той 
даде интервю за скоп-

ската телевизия Си-

тел, в което призна, че 
“спорните исторически 
въпроси между София 
и Скопие са останали 
извън пътната карта за 
присъединяване на рС 
македония към еС”...

османи открито ни 
се подиграва, изричай-

ки и това: “изходът от 
преговорите с Бълга-

рия приключи с 3 на 1 
за нас. ние запазихме 
езика, не редактираме 
историята си и старти-

раме преговори за член-

ство в еС...”
С това откровение 

първият македонски ди-

пломат недипломатично 
ни казва: С помощта на 
френския президент ние 
ви измамихме и няма да 
изпълним обещанието 
да не присвояваме бъл-

гарската история!  
Затова, ако някой 

трябва да се извинява за 
провокация, това е Буяр 
османи, а не България.

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

Османиепровокаторът
АНАТОлИйсТАНКУлОв

Велизар ЕНЧЕВ
n

СВЕТОВЕН ДЕН СРЕЩУ СМЪРТНОТО НАКА-
ЗАНИЕ. Отбелязва се от 2003 
г. по инициатива на Световна-
та коалиция срещу смъртно-
то наказание. Организацията 
е учредена на 13 май 2002 г. в 
Рим от близо 60 правозащит-
ни и други организации от це-
лия свят. С решение на Коми-
тета на министрите на Съвета на Европа от 26 
септември 2007 г. на 10 октомври се отбелязва и 
Европейският ден против смъртното наказание.

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА ПСИХИЧ-
НО ЗДРАВЕ. Отбелязва се от 
1992 г. с решение на Световна-
та федерация за психично здра-
ве и с подкрепата на СЗО. Клю-
чов момент в обявяването му 
има Клубът на Първите дами, 
основан от Розалин Картър.

ПРАЗНИК НА АРХИВИСТА. На тази дата през 
1951 г. с Указ на Прези-
диума на НС се създава 
Архивно управление в 
структурата на МВР, с 
което се поставя нача-
лото на националната 
архивна система. Приетият през 2007 г. Закон за 
Националния архивен фонд дава днешния статут и 
наименование - Държавна агенция "Архиви".

1813 - РАЖДА СЕ ДЖУЗЕПЕ ВЕРДИ, ИТАЛИ-
АНСКИ КОМПОЗИТОР (УМИРА 
1901 Г.). На 24 г. пише първата си 
опера. Един от най-влиятелните 
композитори на ХIХ в. Сред най-
известните му творби са "Набу-
ко", "Ернани", "Риголето", "Тру-
бадур", "Макбет", "Травиата", 
"Аида", "Дон Карлос" и др.

1924 - РАЖДА СЕ ДЖЕЙМС КЛАВЕЛ, БРИ-
ТАНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1994 Г.). Известен 
с романите "Шогун" и "Цар 
Плъх", както и със сценариите 
на филми - "Полетът", "Тутси", 
"Голямото бягство". Неговите 
герои са главно западняци, до-
шли в Азия с търговски намере-
ния. Самият Клавел вярва в пол-
зата от свободната търговия 
между нациите, виждайки я не като експлоата-
ция, а като събиране на различни култури. Поради 
това и в работите му се забелязва известна доза 
антиимпериализъм.

1944 - ЗАГИВА АЛЕКСАНДЪР ПИПОНКОВ (ЧА-
ПАЙ), ПАРТИЗАНСКИ КОМАНДИР (Р. 1920 Г.). 
Активен член на РМС и БРП(к). 
При опит да бъде арестуван от 
полицията (1943) минава в неле-
галност. Приема партизанското 
име Чапай. От есента на 1943 г. 
е командир на отделение в чета 
"Кочо Честименски", а по-късно 
- командир. На 9 септември 1944 
г. с вдигната ръка и развято чер-
вено знаме Чапай е възторжено приветстван от 
насъбралото се население на гара Белово. Събитие-
то влиза в кинохрониката. Чапай участва в първата 
фаза на войната срещу Германия. Загива в ожесто-
чен бой за вр. Петралица, Кумановско.

1963 - УМИРА ЕДИТ ПИАФ, ФРЕНСКА ПЕВИ-
ЦА (Р. 1915 Г.). Родена под името Едит Джова-
на Гасион, тя е видна предста-
вителка на френския шансон, 
смятана за символ на Франция. 
Майстор на баладата. Музи-
ката й е отражение на нейния 
трагичен живот, изпълнен с 
контрасти и странности - све-
товна слава, лични нещастия, 
малка и крехка фигура, мощен и 
характерен глас.

Ценатанахапчето
От стр. 1

тези числа и процен-

титези числа и проценти 
са известни. Чуваме ги 
на всеки здравен форум 
и от парламентарната 
трибуна. но те се пре-

връщат в нещо осезаемо, 
когато човек трябва да 
плати своите лекарства.

СЗо препоръча да се 
намалят цените на лекар-

ствата, да се увеличи бю-

джетът за здравеопазване 
и отчете добре известния 
факт: у нас обществените 
харчове за здраве са 4% 
при средно 6% за еС.

подобни препоръки 
държавата ни получа-

ва от години. дали ги е 
осъществила, след като 
на мнозина хронично 
болни им е по-евтино 
да купуват лекарствата 

си от чужбина? как се 
справя сам възрастен с 
минимална пенсия и с 
едно, две, три или пове-

че хронични заболява-

ния? А млади семейства 
с тежко болно дете? или 
за по-лесно за тях съби-

раме капачки и като през 
90-те на миналия век 
пускаме "Зов за помощ".

проблемът чака ре-

шение. лъч надежда бяха 

предложенията на БСп 
за безплатни (или с ми-

нимално плащане) лекар-

ства за деца до 14 години 
и възрастни над 75.

какво избута на за-

ден план проблем, с 
който всеки българин се 
сблъсква постоянно? За-

щото цената на пропус-

натото днес хапче след 
време може да се окаже 
висока.
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“БСп е единствената пар-

тия в България, където лидер 
се избира с пряк избор и това 
трябва да остане. всички ре-

шения, които ги взимаме, са 
съответно уставът на партия-

та. решихме, че на 11 и 12 фев-

руари ще има конгрес на БСп 
и ще се вземат съответните ре-

шения.” това заяви избраният 
за народен представител от 
“БСп за България” проф. ру-

мен Гечев в ефира на Бнт.
“Съдът в България не може 

да се меси във вътрешнопар-

тийни дела. имаме контролно-
ревизионна комисия, която ре-

шава кой има и кой няма право. 
Съгласно устава този, който е 
изключен от БСп, няма как да 
стои в националния съвет и 
да взима решения”, коментира 
проф. Гечев намесата на съ-

дебната власт във вътрешните 
работи на левицата и недопус-

кането на добрев и паргов до 
последното заседание на нС 
на БСп.

Според него, който и да е 
председател, той е избран за 4 
години съгласно устава на пар-

тията. и този мандат по думите 
му чисто юридически може да 

бъде променен само с решение 
на конгреса, който да промени 
устава относно механизма за 
избор на председател. “най-ва-

жното е, че ние, за разлика от 
вчерашните другари, които до 
2-3 седмици искаха да се напра-

ви конгрес, смятаме, че за да съ-

береш 1000 души в ндк, тряб-

ва да има сериозна причина. 
Защото този напън да правим 
конгрес след 2-3 седмици беше 
с ясна цел - да се сменя лиде-

рът на партията. А да се сменя 
лидер на партията, който и да е 
той, когато се водят преговори 
за съставяне на правителство и 
се намираме в тежка геополити-

ческа обстановка, най-малкото 
е несериозно и налива вода в 
мелницата на ГерБ и дпС”, об-

общи той мотивите на вътреш-

ната опозиция в БСп.
“ние изповядваме ценности-

те на левицата. Благодарение на 
нас бяха постигнати резулта-

тите в социалната сфера. БСп 
беше на тези избори в кръгова 
отбрана, което много навреди 
на имиджа ни. по отношение 
на социално-икономическата 
политика - винаги сме били за 
поддържане на силна българска 

икономика. организирахме ре-

ферендум за атомната енергия 
и от 10-15 години обясняваме 
на хората колко важен проект е 
“Белене” и колко пари щеше да 
ни носи сега. този проект щеше 
да се изплати за 2-3 години. ока-

захме се прави, но сега всички 
чантаджии са се скрили и не се 
обаждат”, поясни социалистът.

относно съставянето на по-

следното редовно правителство 
румен Гечев обясни, че пред 
БСп е имало няколко избора. 
единият е бил коалиция с ГерБ 
и дпС, което по думите му оз-
начава край за социалистическа-

та партия. втори вариант е бил 
левицата да не подкрепя каби-

нета на пп и дБ и социалисти-

те да бъдат обвинени, че спират 
промяната. “ди трети вариант, 
който направихме - да влезем в 
коалиция със споразумение и да 
изпълним голяма част от нашата 
програма. но имахме размина-

вания във външнополитически 
план, които ни нанесоха щети”, 
допълни социалистът.

“това, което виждам към мо-

мента, е, че няма как да се напра-

ви коалиция. по принцип е до-

бре да има правителство, защото 

при 18% инфлация няма как с 
бюджета от миналата година 
държавата да покрие разходите 
си. ГерБ, които имат най-висок 
резултат на изборите, реши-

ха, че някаква контактна група 
щяла да води разговори, но май 
до момента единствената среща 
е била между членовете на тази 
контактна група - г-н плевне-

лиев и г-н паси. ГерБ са изоли-

рани и г-н Борисов стои сам в 
Банкя. Съвсем ясно е, че шансът 
е с третия мандат. БСп също е 
вариант и, ако ни бъде предос-

тавен мандат, сме длъжни да 
направим опит за създаване на 
правителство”, изтъкна той.

“възразяваме категорично 
срещу направленията за анти и 
про русия. Хората са ни избра-

ли, за да защитаваме българския 
интерес. и тук трябва да се види 
коя партия го защитава. Бъл-

гарските ценности са следните: 
САЩ ни излъгаха, подведоха 
правителството и приземиха 
българската авиация. има за-

писи, на които предупредихме 
ГерБ и лично аз се обърнах към 
тях от парламентарната трибуна 
и им казах, че към момента Ф-16 
Block 70 все още е чертеж. каза-

хме защо сме против - в догово-

ра няма неустойки при забавяне-

то на доставките. дадохме над 2 
млрд. от парите на българите и 
няма самолети. или да върнат 
незабавно парите, или, след като 
не са изпълнили договора, те да 
платят сега за “Грипен” или за 
други самолети.

проблемът в украйна не 
е между нея и русия. нашата 
позиция е категорично против 
въвличането ни във всякакви во-

енни действия. това не са пози-

ции, по които можем да правим 
компромиси”, категоричен бе 
социалистът.

в заключение проф. румен 
Гечев заяви, че България няма 
нужда да бъде управлявана от 
служебни правителства. “тряб-

ва да огледаме конституцията, 
тъй като може да възникне си-

туация, при която държавата 
години наред да се управлява 
от служебни кабинети. тук вече 
имаме проблем, но да се надя-

ваме, че той ще се реши вече. 
винаги в такива трудни времена 
президентската институция иг-

рае важна роля и нека радев да 
поеме отговорност и да си носи 
кръста”, завърши той.

“още в 44-тия парламент се сблъсках 
със сериозен проблем - когато се заяви-

хме като категорична опозиция на ГерБ и 
дпС и техния модел на управление, мно-

го хора възразяваха, че сме част от този 
модел. помним онзи злополучен избор на 
пеевски за шеф на дАнС и тогава ролята 
на Станишев във всичко това. БСп тога-

ва не просто загуби избори, а Станишев 
замина за европа, тук останахме да обяс-

няваме защо и как БСп участва в тези 
събития. Сега ми звучи нелепо същият 
човек, който носи сериозна отговорност 
за този имидж, който трябваше да изчис-

тим, да отправя подобна критика.” това 
заяви избраният за народен представител 
от “БСп за България” Явор Божанков в 
ефира на NovaNews.

“успяхме да докажем, че сме алтерна-

тива на модела “ГерБ-дпС”. от партия 
на статуквото да се превърнем в партия 
която може да бъде част от промяната на 
България и желан партньор с това тежко 
наследство”, каза още той.

по думите му левицата не е успяла 
да повиши доверието към себе си и за-

това резултатите от изборите не ги удо-

влетворяват. “оттук нататък разговорът 
трябва да бъде не какви са последствията, 
а какви са причините. Затова и колегите 
от националния съвет насрочиха конгрес 
на 11 и 12 февруари, на който да се потър-

сят причините и най-вече да се направят 
съответните промени. видях, че има воля 
за това - да се приеме нова програма и да 

се направи вътре реформа, която да даде 
перспектива”, посочи той.

по думите му България е в много теж-

ка ситуация. “отговорност на всяка по-

литическа сила е да излъчва стабилност”, 
заяви Божанков и допълни, че единстве-

ната възможна конфигурация за кабинет 
изключва ГерБ, дпС и “възраждане” 
от разговорите. “всичко друго за нас е 
възможност и ще полагаме усилия. няма 
нищо драматично, че няма да подкрепим 
първия мандат. Сега чакаме бензинът да 
стане 1,50 лв., защото Борисов ни убеж-

дава, че той има готови решения и 
ще върне цената на електроенер-

гията и горивата на старата цена. 
Българският народ му даде в мо-

мента тази възможност, нека да 
видим ГерБ в следващите дни 
как ще състави кабинет”, ко-

ментира Божанков и допълни, 
че имат достатъчно гласове с 
тези, които свалиха старото 
правителство. “не сме по-

лучили покана от ГерБ, а 
и сме заявили, че няма да 
участваме в разговори с 
тях. те бяха и остават част 
от проблема, а не от негово-

то решение”, уточни народ-

ният представител.
по думите на Божан-

ков от пп са представили 
част от социалната про-

грама на левицата. “не 

се отнасяме с ревност към това, а е добре, 
че успяхме да убедим всички политически 
сили, че доходите на пенсионерите или 
данъчната политика към работещи млади 
семейства не е тема на една политическа 
сила, а тема от национално значение. Без 
значение колко време ще е следващият 
парламент, от първия ден започваме със 
законопроекти по отношение на доходи-

те, таван на цената на електроенергията, 
обезщетения за индустрията и битовите 
потребители”, заяви той.

Според Божанков правителство на 
малцинството не е възможно в парламен-

тарна република, по-скоро е възможен 
скрит партньор, а в такъв момент отго-

ворността трябва да е ясна.
“през цялата предизборна 

кампания служебният 
кабинет атакува всич-

ки, които някога под-

крепяха радев. ня-

маме нужда от този 
тон сега. убеден 
съм, че ни трябва 
редовен кабинет, 
който да приеме 
бюджет и да се 

справи с кри-

зите. това ще 
бъдат наши-

те усилия. в 
него може 
да се раз-
глежда и 
изборния 
кодекс”, 
з а я в и 
Явор Бо-

жанков.

РуменГечев:

ЯвоРБожанков:

Доказахме, че сме алтернатива

СъдътвБългариянеможедасемесивъввътрешнопартийнидела,
казваизбраниятзанароденпредставителот„БСПзаБългария”

Да не наливаме 
вода в мелницата 

на ГЕРБ и ДПС
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Италианци протестират под мотото “Италия, Европа, слушайте света на работниците”. 
Те настояват правителствата на Стария континент да поставят на дневен ред социалната 
справедливост и решения за проблемите на работниците

Хиляди демонстранти се 
събраха в събота пред Бун-
дестага в Берлин, за да про-
тестират срещу политиката 
на германските власти. те 
настояват за премахване на 
антируските санкции и дос-
тъп до евтина енергия от ру-
сия, съобщава кореспондент 
на риа Новости. събитието 
беше организирано от опо-
зиционната дясна партия 
“алтернатива за Германия”. 
демонстрацията се провеж-
да под мотото “страната ни 
е над всичко”. 
В Германия и Австрия 

протестиращите са недо-
волни от “взривоопасните” 
цени, социалната политика 
и настояват за възобновява-
не на доставките на евтина 
енергия от русия.

много демонстранти 
дойдоха с немски и руски 
знамена. На плакатите пише: 
“искам руски газ и нефт”, 
“мълчащите днес ще мръз-
нат утре”. има и призиви 
за оставка на правителство-
то. Някои участници имат 
руски надписи на плакатите, 
например “мир и дружба с 
русия”. сред исканията на 
демонстрантите е и пускане-
то на “северен поток 2”.

във виена около 2000 
участваха в митинг в цен-
търа на града и поискаха 
отмяна на санкциите срещу 
русия, запазване на военния 
и политическия неутрали-
тет на австрия, съобщава 
кореспондент на риа Ново-
сти от мястото на събитие-
то. участниците в митинга 
държат плакати с надписи: 
“Без подкрепа на войнолю-

бивите - ес, Нато, саЩ”, 
“За неутралитет, излизане от 
ес, приятелство с русия”, 
“Намалете цените на бензи-
на, тока, газа, храните”, “Не 
на санкции, високи данъци, 
инфлация”. Няколко души 
държат руски и украински 
знамена.

ораторите на митин-
га призоваха събралите се 
“съзнателно да гласуват” на 
президентските избори в ав-
стрия. според тях настоящи-
те власти на републиката, 
по-специално президентът 
александър ван дер Белен, 
“могат само да настояват да 
затегнем колана” и не мо-
гат да предложат ефективни 
мерки за преодоляване на 
енергийната криза.

В Италия

най-големият национален 
профсъюз - италианската 
обща конфедерация на тру-
да (CGIL), проведе в събота 
шествие и митинг в центъра 
на рим, съобщава кореспон-
дентът на риа Новости.

събитието е под мото-
то “италия и европа, чуйте 
света на труда”. според ор-
ганизаторите в шествието 
са участвали най-малко 10 
000 души. Забележителен 
е маршрутът на колоната - 
демонстрантите минават от 
пиаца република до пиаца 
дел пополо през испанските 
стълби. обикновено римски-
те демонстрации заобикалят 
туристическите атракции и 
минават по маршрути с ми-
нимално въздействие върху 
градския транспорт.

демонстрантите държаха 
транспаранти срещу поскъп-

ването на живота, инфла-
цията и повишаването на 
тарифите за енергия. има и 
много антифашистки и па-
цифистки лозунги. Хората 
идваха на пиаца република 
в плътен поток в синдикални 
червени цветове.

На пиаца дел пополо се 
проведе митинг, на който 
говори маурицио ландини, 
генерален секретар на проф-
съюза. демонстрантите при-
зоваха италианското и ев-
ропейските правителства да 
върнат социалната справед-
ливост и работата обратно 
в центъра на политическия 
дневен ред.

На бъдещото правител-
ство италианската обща 
конфедерация на труда 
представя списък от десет 
предложения, сред които са 
увеличение на заплатите и 
пенсиите, въвеждане на ми-
нимална работна заплата, 
поддържане на “гражданския 
доход” като универсална 
мярка за борба с бедността, 
защита на труда и сигурнос-
тта на работното място.

Във Франция

бяха възобновени стачни-
те действия в енергийните 
компании TotalEnergies и 
ExxonMobil. според проф-
съюзите не работят три 
от шестте рафинерии във 
франция - най-голямата на 
TotalEnergies в Нормандия, 
както и две рафинерии на 
ExxonMobil. в рафинерията 
на TotalEnergies в община 
фесен в отдела за корабо-
плаване е имало “100% стач-
куващи” на смяна в 6 часа 
сутринта.

синдикатите протестират 
за 10% увеличение на запла-
тите, както и индексиране на 
заплатите за 2022 г. заради 
рекордно висока инфлация. 
обявено е безсрочно удъл-
жаване на стачката.
Във Великобритания 

влаковият транспорт бе из-
правен пред сериозни пре-
късвания в събота. движение 

имаше само по един от всеки 
пет маршрута заради стачка 
на железопътните работни-
ци срещу ниските заплати. 
Хората бяха призовани да 
“пътуват с влак, само ако 
е абсолютно необходимо”, 
тъй като 40 000 членове от 
профсъюза на железопътния 
и морския транспорт и 15 
оператори на влакове пред-
приеха действия с искане за 
по-високо заплащане и по-
добри условия на труд. сред 
засегнатите бяха и футболни 
фенове, които пътуваха, за 
да подкрепят своите отбори.

Железопътните работни-
ци настояват за увеличение 
на заплатите, за да бъдат в 
крак с най-високата от десе-
тилетия инфлация на фона 
на кризата с разходите за 
живот. Заради протеста на 
жп работниците миналата 
събота само 11 на сто от 
влаковете се движеха в ця-
лата страна. Някои части от 
нея останаха без никакви 
услуги.

Чехия

Хиляди хора, предста-
вляващи различни профсъ-
юзи в Чешката република, 
се събраха в събота от ця-
лата страна на вацлавския 
площад в центъра на пра-
га, за да протестират срещу 
правителството. причината 

е слабата подкрепа на насе-
лението на фона на резкия 
спад в жизнения стандарт, 
съобщава кореспондент на 
риа Новости.

според организаторите 
хората протестират заради 
поскъпването на стоките и 
услугите, но най-вече заради 
цените на енергията. проте-
стът на синдикатите е наре-
чен “пет минути след два-
надесет”, като по този начин 
се подчертава слабият и за-
къснял характер на мерките, 
предприети от правителство-
то в условията на общо пос-
къпване. според профсъюз-
ния лидер Йозеф стршедула 
на вацлавския площад са до-
шли “онези, които се страху-
ват за своето утре, страхуват 
се да не загубят работата си, 
да не оставят семействата си 
без доходи”.

синдикалните активисти 
възнамеряват да изискат от 
властите въвеждането на 
регулация на цените на хра-
ните и стоките от първа не-
обходимост, на тока и газа, 
както и повишаване на ми-
нималната работна заплата 
през тази година.

Вълна 
от протести 
в Европа
Хилядисанаулицитесрещуруските
санкцииирастящитецени

В Чехия привърженици на крайнодясното и крайнолявото 
се обединяват в името на по-добър живот. 
Те са единодушни, че санкциите трябва да отпаднат, 
за да няма икономическа криза

Цените на горивата се променят по цял свят. 
Все повече хора, дори в най-развитите държави, 
изпитват несигурност и страх

СнимкиБТА

Страницата подготви  
Юри МИхалкоВ
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n Г-жо Христова, от 
месеци се борите да сва-
лите украинското зна-
ме и чуждите държавни 
символи от фасадата на 
Столичната община, но 
като че ли не срещате 
разбиране?

- да, така е. в четвъртък 
имаше заседание на общин-

ския съвет и като първа точ-

ка беше поставен въпросът, 
че не е разгледан доклад, 
внесен от петима общински 
съветници, двама от които 
са от групата на БСп. там 
се иска сваляне на украин-

ското знаме от фасадата на 
общината, поставено там 
през април. този акт бе об-

жалван от групата ни като 
нарушение на международ-

ното право и на действащи-

те у нас закони. областни-

ят управител уважи нашата 
жалба и оспори решението 
на СоС, като го върна за 
ново разглеждане. разбира 
се, каменното мнозинство 
на ГерБ, вмро и този 
път подкрепено от мнима-

та опозиция на дБ, отново 
потвърдиха решението си. 
тогава областният упра-

вител внесе решението в 
Административния съд в 
София. по действащото за-

конодателство, когато един 
акт е оспорван, той не вли-

за в сила - ерго, не може да 
бъде изпълняван. Само че 
това не важи за Столична-

та община. И въпреки, че в 
съвета има много юристи, 
които знаят това, те сложи-

ха знамето на Украйна на 
балкона на общината. 

по същия начин стои 
въпросът и с поставянето 
на двете табели на т.нар. 
кучешка градинка отстра-

ни до руското посолство, 
макар че и това решение е 

обжалвано в Администра-

тивния съд. 
нашият доклад по този 

въпрос отлежава вече 2 ме-

сеца. първоначално имаше 
много сериозни обструк-

ции, след това съветът ни 
прикани да им напомняме 
на всяка сесия. нещо от 
типа: “картаген трябва да 
падне!”. След серия от по-

литически, идеологически 
и лишени от всякакъв здрав 
смисъл дебати и правна 
логика аргументи, нашето 
искане беше отхвърлено. 
така знамето на Украйна 
остава да се вее абсолютно 
незаконно над главите на 
софиянци. очакваме вече и 
самата реакция на столича-

ни. надявам се да получим 
и справедливо съдебно ре-

шение. тук не става въпрос 
за идеология или политиче-

ски инат. тук става въпрос 
за елементарно спазване на 
законите. 

n Когато стане въпрос 
за управлението на ГЕРБ, 
освен неспазване на зако-
ните, винаги става въ-
прос и за безконечните ре-
монти върху ремонтите. 
Защо Фандъкова реши да 
вика чуждестранни спе-
циалисти да пренаредят 
паветата пред НС?

- по времето на ремонта 
на прословутия ремонт на 
“Графа”, на площад “Га-

рибалди” беше поставена 
черна водна стена - стое-

ше като гроб в центъра на 
столицата. тогава си позво-

лих да коментирам, че под 
този обелиск стои заровена 
градската естетика на Со-

фия. помолих тогава г-жа 
Фандъкова да приключи с 
ремонтите за този мандат и 
да ги остави за онези, които 
идват след нея.

това пренареждане на 
паветата е част от ремонта 
на Четвърта зона в нашия 
град на обща стойност 17 
млн. лв. За съжаление, се 
оказа, че когато има по-

специфична дейност - да не 
говорим, че СоС се прова-

ля и при рутинни ремонти, 
включително при асфалти-

ране на улици, запълване на 
дупки и поставяне на обик-

новени тротоарни плочки, 
като реденето на жълтите 
павета, това се оказа висше 
изкуство, с което българ-

ските майстори не могат да 
се справят. За пореден път 
се оказа, че СоС не знае 
какво прави.

n Но преди по павета-
та са се движили само 
каруци и затова са издър-
жали...

- да, това решение не 
е съобразено с обстоятел-

ството, че сега бул. “Цар 
освободител” е изключи-

телно натоварен. та, по 
този начин, по който реди-

ха сега паветата, пътят из-

държа 24 часа. то и преди 
този ремонт паветата бяха 
наредени безобразно. ос-

новната причина е липса 
на осмислени действия, 
съобразени с действител-

ността. другото е липса на 
всякакъв контрол. 

тази варварска исто-

рия с чупенето на паветата 
щеше да остане неизвестна, 
ако не беше бдителното око 
на преминаващ гражданин, 
запечатал знаменателния 

момент на реденето и чу-

пенето на паветата. Зако-

ните изискват, когато се 
работи с материал, който 
представлява културно-ис-

торическо наследство, да 
се упражнява непрекъснат 
контрол от хора, които раз-

бират, за да не се допускат 
подобни варварски дейст-

вия. т.е. всякакви извине-

ния на Фандъкова са поред-

ният римейк на столичния 
фолклор.

нов момент е решени-

ето на Фандъкова да вкара 
международен елемент - 
чуждестранни експерти да 
ни учат как да редим жъл-

тите павета. преди 4 годи-

ни нашата група подари на 
г-жа Фандъкова наръчник 

за редене на павета, изда-

ден 1934 г. С най-добри 
чувства. но, за съжаление, 
и тази инструкция не е вля-

зла в употреба. не са очак-

вали нашите предци, че ще 
викаме дюлгери от Унгария 
да ни показват как да редим 
павета. 

n Ще има ли глоби за 
фирмата?

- Фандъкова ни успокои, 
че имало предвидена глоба 
от 830 000 лв. и тя ще бъде 
наложена. но за момента има 
наложена само 100 000 лв. 
санкция по Закона за опазва-

не на културното наследство. 
Законът предвижда глоба до 
200 000 лв., но ние ги наказва-

ме само със 100 000 лв.! като 
юрист ще кажа, че за да нало-

жиш средна санкция, трябва 
да има извиняващи обстоя-

телства. в случая не виждам 
такива. паветата са уникал-

ни, обявени са за културна 
ценност и най-важното: те 
са лимитирани - нито могат 
да бъдат произведени, нито 
купени отнякъде. Стигнахме 
до смехотворната ситуация, 
общински съветник да указва 
адресите на 8 вили в кв. “дра-

галевци”, в чиито дворове 
има жълти павета, и предлага 
да поискаме собствениците 
на вилите да ни ги продадат, 
за да спасим площад “народ-

но събрание”.
n Да ги продадат, след 

като са били открадна-
ти?!

- да. нещата заприли-

чаха на гротеска. Истината 
е, че това е най-големият 
провал на управлението на 
Фандъкова. обяснение има: 
неподходящи обществени 
поръчки, избор на едни и 
същи неподходящи фирми. 
Същата “трейс” направи 
ремонта на “Граф донду-

ков”, на западната дъга, 
на участъка на магистрала 
“тракия”, който непрекъс-

нато пропада, и други, за 
които всички знаем какъв 
беше отзвукът на общест-

веността. да не говорим, че 
същата фирма направи ре-

монта и на пътя към Своге, 
където се случи ужасната 
катастрофа с много убити 
и ранени. тези любими на 
ГерБ фирми трябва да от-

стъпят крачка назад и да се 
даде възможност на малки, 
може би бутикови, фирми, 
които се отнасят сериозно 
към своите задължения. За-

щото става въпрос за уни-

кални обекти, които може 
би е по-добре да не се пи-

пат, ако не знаеш как да ги 
ремонтираш. 

n А как се харчат па-
рите на софиянци?

- колкото и да изглежда 
странно, на 16 септември 
приехме касовото отчита-

не на бюджета за миналата 
година. приходите са из-

пълнени над сто процента, 
но разходите, т.е. инвести-

ционната програма - едва 
на 46%. това означава, че 
ако си планирал разход 
от 100 лева, си изхарчил 
едва 46 лв. Фандъкова не 
е използвала дори полови-

ната от средствата, за да 
подобри средата на живот 
в столицата. Затова тро-

тоари, улици и булеварди 
са в това състояние. няма 
извинение с ковИд-ситу-

ацията. от пандемията не 
пострада само строител-

ството. парите на софи-

янци не са използвани по 
добър начин, дори не знам 
и къде са. Защо тези сред-

ства не са пренасочени за 
други дейности?

Бомба със закъснител 
цъка в големите паркове на 
столицата, където има частни 
имоти, и в междублоковите 
пространства, ако щете и в 
дворовете на училищата. За 
съжаление, законът за рести-

туцията на имотите допусна 
такива да се връщат на соб-

ствениците им дори в южния 
парк и в Борисовата градина. 
по закон СоС трябва да ги 
изкупи в рамките на 10 годи-

ни. това не беше направено и 
последва решение на консти-

туционния съд. този срок от-

падна. Сега във всеки момент 
собствениците им може да си 
ги поискат. И сигурно ще се 
наложи помощта на държа-

вата по този казус. Ще ста-

не така, както се случи със 
“София ленд парк” - площи-

те бяха дадени за увесели-

телен парк, а този район се 
превърна в стълпотворение 
от постройки. това може 
да се случи навсякъде и не 
бива да го допускаме.

Със съкращения

МилкаХристова:

Фандъкова и 
ГЕРБ нарушават 
законите
Половинатаотпаритенасофиянцинесеизползват,
заявиобщинскиятсъветникотБсПвсофияпредБств

Интервю на  
Нора СТОИЧКОВА

“

СОС се проваля и при рутинни 
ремонти, включително при 
асфалтиране на улици, 
запълване на дупки и поставяне 
на обикновени тротоарни 
плочки
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Среща със стиховете на 
пушкин организира издател-
ство “лист” за читателите 
си в детска възраст. наскоро 
излезе “приказка за цар Сал-
тан”, появила се изпод перо-
то на александър Сергеевич 
през 1831 г. и отпечатана за 

първи път преди 190 години.
книгата е 27-а поред в 

селекцията “детски шедьо-
ври от велики писатели” и 
впечатлява не само с вели-
колепния превод на тодор 
Харманджиев, но и с илюс-
трациите на пенко Гелев. 
Художникът взима като 
повод легендата за цар Сал-
тан, раждането на сина му 
княз Гвидон, интригите на 
злите лели и срещата с цар-
киня лебед, за да отправи 
своето собствено послание 

към света днес. какво е то, 
читателят ще открие между 
страниците.

пушкин се вдъхновява 
за приказката си от сюжети 
и легенди от руския фолк-
лор. Записва няколко вари-
анта на историята, чути по 
време на пътуванията му, 
носи я в сърцето и ума си 
дълго-дълго и поне осем го-
дини я реди в рими насън и 
наяве. Чак в края на август 
1831 г. “приказка за цар 
Салтан” най-сетне е готова. 

по онова време гениалният 
поет е навършил 32 години 
и от няколко месеца е щаст-
лив младоженец. неговата 
муза и съпруга наталия е 
сред първите читатели, а 
години по-късно двамата 
ще радват с приказката че-
тирите си деца - дъщерите 
мария и наталия и синовете 
александър и Григорий. За 
съжаление, само шест го-
дини по-късно куршумът на 
Жорж дантес слага край на 
живота му.

Еманюел Чекнаворян 
посвещава концерт в зала 
„България” на баща си

Виртуозният цигулар Еманюел 
Чекнаворян се завръща на сцената 
на зала “България” на 13 октомври с 
концерт, посветен на неговия баща - 
големия композитор и диригент Лорис 
Чекнаворян, който в същия ден отбе-
лязва своя 85-и рожден ден. След като 
очарова българската публика като 
солист, този път Еманюел заменя 
цигулката с диригентска палка, за да 
представи със Софийската филхар-
мония и Националния филхармоничен 
хор три пиеси от “Арарат сюита” от 
Лорис Чекнаворян, “Половецки тан-
ци” из второ 
д е й с т в и е 
на операта 
“Княз Игор” 
от Алексан-
дър Бородин 
и “Картини 
от една из-
ложба” от 
Модест Му-
соргски.


Снимка©Uwe-Arens

Владимир Карамазов  
гостува на Фотографски 
срещи в Севлиево

Владимир Карамазов - актьор-
ът, продуцент, фотограф и водещ 
на “Сървайвър”, е големият сюрприз 
на дебютните Фотографски срещи 
Севлиево 2022 - “Истории в кадър...” 
Той е специален гост на събитието с 
домакин Народно читалище “Разви-
тие-1870”, в чието творческо прос-
транство ще бъдат експонирани 
авторските му снимки от шестото 
издание на конкурса за художествен 
анализ на фотография “Снимките го-
ворят”. Форум, част от официалната 
програма на 13-и Европейски месец на 
фотографията, с инициатор Фото-
графска академия “Янка Кюркчиева”. 
Откриването е на 15 октомври от  
16 ч. 23 са фотографиите на Карама-
зов с текстове-анализи върху тях, 
които той лично ще представи в 
декорираното с дървени пана фо-
айе на втория етаж в читалище 
“Развитие”.

накратко

натозиденсародени

Софийската опера и балет тържествено 
откри 132-рия си сезон. По традиция това 
стана с българско заглавие. Публиката бурно 
аплодира операта-сатира “Чичовци” от 
Лазар Николов. Тя е написана през 1971 г. 
по известната повест на Иван Вазов и до 
миналия сезон нямаше сценична реализация. В 
обръщението си към публиката директорът 
на Софийската опера акад. Пламен Карталов 
сподели, че 100-годишнината от рождението 
на Лазар Николов го е задължила да постави 
“Чичовци” - нелесна творба, но произведение 
с изпреварващ в творчеството подход и на 
композитора Лазар Николов, и на автора на 
текста Иван Вазов

АЛЬОНАНЕЙКОВА,журналистка
ГРИГОРИЙ,
Великотърновскимитрополит
НИКОЛАЙИЛИЕВ,
актьор,режисьор
МАРГРЕТНИКОЛОВА,певица
ПЕТЪРЖЕКОВ,
футболналегенда
О.з.ген.ТОДОРБОЯДЖИЕВ,
основателнаБългарския
евроатлантически
разузнавателенфорум
Проф.ПЛАМЕНМАРКОВ,
режисьор,театраленпедагог
ПЕТЬО-ПЕТКОВ-ШАЙБАТА,актьор
ИВАНДИНЕВ-УСТАТА,раппевец
ЦАЧОАНДРЕЙКОВСКИ,
легендаренбоксьор
АНТОНГЕНОВ,бивш
футболенсъдия

„Приказка за цар Салтан” на Пушкин  
излиза с рисунките на Пенко Гелев 

Пловдив посреща  
за първи път  
Пинкас Цукерман
концертътнаименитияцигуларена29октомври
врамкитенаЕвропейскиямузикаленфестивал

СнимкаСофийСкаопЕраибалЕт

един от най-забележител-
ните съвременни класически 
музиканти - цигуларят пин-
кас Цукерман, ще гостува за 
първи път в пловдив в рам-
ките на европейския музи-
кален фестивал. прочутият 
изпълнител ще бъде солист и 
диригент в стилна моцартова 
програма с оркестъра на кла-
сик Фм радио. Събитието е 
част от юбилейния 20-и сезон 
на оркестъра и се реализира 
от “кантус фирмус” с финан-
совата подкрепа на община 
пловдив и нФ “култура” 
по програма “едногодишен 
грант’21”. концертът е на  
29 октомври от 19 ч. в дома на 
културата “Борис Христов”, 
а в програмата са включени 
любими шедьоври на моцарт 
- увертюра към “Сватбата на 
Фигаро”, концерт за цигулка 
5 и Симфония 40 в сол ми-
нор. ден преди гостуването 
в пловдив музикантите ще 
се представят и в столичната 
зала “България”, където про-
явата от европейския музи-
кален фестивал се реализира 
с финансовата подкрепа на 
Столичната община - кален-
дар на културните събития 
на Со, и министерството на 
културата, научи дума от 
ирена данкова. 

това е четвъртото госту-
ване на пинкас Цукерман в 
България по покана на “кан-
тус фирмус” (2006, 2008, 
2014, 2022), но сега за първи 
път и пловдивските мелома-
ни ще могат да чуят на живо 
именития музикант. неговата 
впечатляваща кариера обхва-
ща над пет десетилетия. вир-
туозен цигулар, виолист, ди-
ригент, камерен изпълнител 
и педагог, той предизвиква 
възхищението на публиката и 
критиката с безупречното си 
музикално майсторство, изра-
зителен лиризъм и уникална 
красота на тона. обширната 
му дискография от над 100 ал-

бума е оценена с многобройни 
награди, сред които две отли-
чия “Грами” и 21 номинации. 

пинкас Цукерман е роден 
в тел авив през 1948 г. и пър-
воначално учи в музикалната 
академия “Самуел рубин”. 
през 1962 г., по време на посе-
щение в израел, талантът му е 
забелязан от именитите му-
зиканти исак Щерн и пабло 
казалс. впоследствие Цукер-
ман се мести в СаЩ, където 
постъпва във висшето музи-
кално училище “джулиард” 
и става ученик на исак Щерн 
и иван Галамян. дебютира в 
ню Йорк през 1963 г. Чети-
ри години по-късно спечелва 

наградата “левентрит”, съв-
местно с корейския цигулар 
кюнг-уа Чунг. дебютните му 
записи са осъществени през 
1969 г. с концерт за цигулка 
на Чайковски под диригент-
ството на антал дорати с 
лондонския симфоничен ор-
кестър и Цигулковия концерт 
от менделсон с ленард Бърн-
стейн и нюйоркската филхар-
мония. те поставят началото 
на успешната му звукозапис-
на кариера.

през 1970 г. Цукерман се 
насочва към дирижирането, 
изнасяйки концерти с ан-
глийския камерен оркестър. 
през 80-те години той става 
музикален директор на камер-
ния оркестър “Сейнт пол”, а 
от 1999 до 2015 г. ръководи 
оркестъра на националния 
център за изкуства на канада 
(NACO) в отава. 

освен концертните изя-
ви, пинкас Цукерман отдава 
много енергия и на препо-
давателската работа. той е 
председател на специална из-
пълнителска програма в му-
зикалното училище на ман-
хатън повече от 25 години и 
преподава в известни образо-
вателни институции във ве-
ликобритания, израел, китай, 
канада и др. негови бивши 
ученици са Юлиан рахлин, 
Гай Браунщайн, вивиан Хаг-
нер, джесика линебах и др.  

през есента на 2021 г. 
пинкас Цукерман се присъ-
единява към Симфоничния 
оркестър на далас като артис-
тичен ръководител и главен 
образователен съветник за 
следващите два сезона. 

Цукерман е носител на 
престижната награда “медал 
за изкуства”, връчена му от 
президента роналд рейгън, 
както и на наградата за ар-
тистични постижения “исак 
Щерн”. Свири на цигулка Гу-
арнери дел джезу “душкин” 
от 1742 г.

Пинкас Цукерман като солист  
на Оркестъра на Класик ФМ радио

СнимкA©ЯнкоДимитров
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отговоринакръстословицата

отброй195

Две мутри се 
разхождат:

- Брато, 
гледай каква 

гора!
- От тези 

дървета нищо не 
виждам!

воДоравно: Плувкиня. Лвова /Евгения/.
“Анис”. Ифтер /Мирутс/. “Елка”. “ЕЛИА”. Арчар.
Таз.Колежка.Иктер.Метро.Интерес.Сок.Наска.
ИРНА. Вик. “Сетра”. Одеса. Потоп. Недра. Евер.
Енос.Танта.Ати.Канарин.Нието/Антонио/.Кораб.
Множими.Бар.Корем.Ерида.Бог.Полог.Ивенс/
Йорис/.Лимон.Донос.Илик.Авар/Ищван/.Копие.
Ика.Бинокъл.Манта.Рокер.Кантари.ИПК.Макет.
Поет. Ила /Мариано/. Васин /Владимир/. Следа.
Туба.Ронин.Инин/Аркадий/.Риба.Тирани.Есте.

отвЕсно:Ла.Олово.Араби.Изпити.Тунел.
Китен. Роман. Клуб. “Вилем”. Конак. Говор. Аба.
Оксижен. Порок. “На Ком”. Актас. Сироп. Ръкав.
Юни. Арсен. Народ. Лекари. Яфа. Октет. Белок /
Хилер/.Ресор.Три.Ардан /Фани/.Моном. “Тина”.
Клечки.Арним/Лудвиг/.Гопак.“Нин”.Вратни.“Ате-
не”.Синап.Ни.“Ретро”.Атори/Преманкур/.Етнос.
Две. Ренде. Оживи. Ателие. Алт. Раева /Илиана/.
“Идели?”.Атенс.Кафе.Сет.Маникюр.Дит.Мраз.
Старици.Ска.Имане.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес вторник сряда четвъртък

променливо слабдъжд слабдъжд слабдъжд

максимални максимални максимални максимални

05:55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
исимеониванов

09:00посветаиунас
09:05 денят започва - сутрешен

блок с Христина Христова
исимеониванов

09:20100%будни
11:00Култура.бГ
12:00посветаиунас
12:25новининатурскиезик
12:35малкиистории
12:45Телепазаренпрозорец
13:00последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14:00Телепазаренпрозорец
14:15пакостникътЧорапчо-ани-

мационенфилм
14:30 вечните тайни - анимацио-

ненфилм15:45Телепа-
заренпрозорец

16:00бързо,лесно,вкусно
16:30светътиние
17:00българияв60минутисма-

рианавекилска
18:00посветаиунас
18:30 още от деня - коментарно

предаване
19:00последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20:00посветаиунас
20:45спортниновини
21:00история.bg
22:00братството-твфилм/5епи-

зод/(14)
23:00посветаиунас
23:25викингите-6твфилм/4епи-

зод/(16)
00:10светътиние/п/
00:40100%будни/п/
02:15Култура.бГ/п/
03:10бразди/п/
03:40аннсдвойно“н”3-твфилм

/4епизод/п/
04:25посветаиунас/пот20:00

часа/
05:10 още от деня - коментарно

предаване/п/
05:40Телепазаренпрозорец

00.20“нашиятследобедсбсТв”
/п/

01.30“предизборностудио”/п/
02.25“обществоикултура”/п/
03.20“Заисториятасвободно”/п/
04.15“думатаеваша”/п/
05.15документаленфилм
05.40“нашиятследобедсбсТв”

/п/
06.50музикаленантракт
07.30документаленфилм
08.00“Контра”/п/
09.00“обществоикултура”/п/
10.00Твпазар
10.15“предизборностудио”/п/
11.00Твпазар
11.15музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10Твпазар
12.30новини
12.45“студиоикономика”/п/
13.45Твпазар
14.00“нашиятследобедсбсТв”
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30Твпазар
17.45музикаленантракт
18.10Твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15“актуалноотденя”
20.00документаленфилм
21.00“Заисториятасвободно”/п/
22.00 новини - централна еми-

сия/п/
22.30“актуалноотденя”/п/
23.10документаленфилм

06:00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09:30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12:00bTVновините-обеднаеми-
сия

12:40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13:20 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14:20 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15:00“огледаленсвят”-сериал
16:00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17:00bTVновините
17:30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18:00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилбилалов

19:00 bTV новините - централна
емисия

20:00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.32

21:00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22:30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23:00bTVновините-къснаеми-
сия

23:30 “Закон и ред: специални
разследвания” - сериал,
с.21eп.4

00:30 “домашенарест” - сериал,
с.4еп.3

00:50“Катонакино”-предаване
закино

01:00“революцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,2еп.7

02:00bTVновините/п./
02:30“предиобед”/п./-токшоу
04:35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05:30“лицевлице”/п./

05.30Телеканал"доброутро"

09.00новини/съссубтитри/

09.20"антиФейк"

09.55"живейздравословно!"

10.45информационенканал

12.00новини/съссубтитри/

12.15информационенканал

15.00новини/съссубтитри/

15.15информационенканал

18.00 вечерни новини /със суб-

титри/

18.20информационенканал

21.00 "време" - информационна

програма

21.45"Катедралата"-еп.9

22.45"Голяматаигра"-твшоу

23.45информационенканал

01.15"мъжко/женско"

02.05"вдействителност"-твшоу

02.55"некаговорят"-токшоу

04.00 "време" - информационна

програма

04.45"Катедралата"-еп.9

овен

Бъдете по-настоятелни 
в изискванията към себе 
си. Всяко усилие ще даде 
резултати в бъдеще. 

рак

Не се връщайте към ми-
налото. Там сте били. 
Някой очаква отговор от 
вас. Бъдете искрени.

телец

Не мислете, че отсрещ-
ната страна ще ви раз-
бере. Понякога хората 
разбират малко неща. 

лъв

Не бъдете критични, 
поне не към останалите. 
Успехът се основава на 
положителната основа. 

БлИЗнацИ

Това, което търсите на-
вън, се намира в самите 
вас. Сега е моментът да 
съберете смелост.
     

дева

Ще ви зарадва добра но-
вина. Може би не толко-
ва, колкото мислите, но 
ще откриете ползи.

веЗнИ

За да спечелите, трябва 
да осъзнаете и признаете 
някои истини. Всичко ще 
бъде прието. 

коЗИрог

Бъдете по-конкретни. 
Съ ществува риск да ви 
разберат погрешно зара-
ди детайлни обяснения. 

скорпИон

Колкото и да е трудно, 
бъдете себе си. Съдбата 
ви среща с изпитание. Не 
се отказвайте. 

водолей

Добре е да сте макси-
мално честни със себе си. 
Другите се досещат за 
намеренията ви. 

стрелец

Днес не горете мостове-
те след себе си. Не се знае 
дали няма да ви се нало-
жи да се върнете. 

рИБИ

Ще ви е трудно да се 
съсредоточите, но ще 
трябва. Очакват ви от-
говорни задачи, дейст-
вайте.

22
oC 18

oC 18
oC 17

0C

скръбнавест православенкалендар

св. 26 преподоб-
номъченици били
изгорени в кула в
дворанаЗографския
манастир

императормихаил
палеолог,задаукрепи
империята, сключил
уния с папата. обяви-
лите се против това
били преследвани: 26
Зографски подвижни-
ци изобличили това
отстъпление, били из-
горени в една кула в
двора на Зографския
манастирв1284г.

през1274г.визан-
тийският император михаил палео-
логсесъгласилнауниясрим.Целта
на т. нар. лионска уния била да по-
лучиотЗападпомощсрещуарабите.
през1278г.тойиздалуказуниятада
севъвеждачрезвсичкинасилствени
мерки.светогорскитемонасиизпра-
тилипосланиедоимператора,вкое-
тотвърдоотстоявалиневъзможност-

тадаприематунията.
въввизантияисв.

Гора дошли папски
пратеници, за да про-
верят прилагането на
лионскатауния.някои
манастири ги приели
от страх, но други не,
изатовапострадали.в
това число бил и бъл-
гарският Зографски
манастир. игуменът
Тома накарал по-ма-
лодушнитедасескри-
ят някъде по планин-
скитепещери.атойс
21 монаси и 4 миряни
се заключили в мана-
стирскатакула.

Кръстоносцитеподпалиликулата
отвсичкистрани.Затворенитевътре
26 защитници на православието за-
гиналисредпламъците.Товасеслу-
чилона10октомври1284г.

през 1873 г., за да не рухне ку-
лата,монаситеясъборилисами,като
издигналинанейномястопаметник.
осветилигона10октомври.

на 10 октомври 2022 г. се навършват 90 години от рождението 
на активната деятелка на Българския антифашистки съюз, дългогодишен 
председател и почетен председател на организацията ни в софия-област 

йорданка крИнчева
1932 г. - 2021 г.

на социалистическите и антифашистките идеали тя посвети целия си живот. 
израснала в семейството на възрожденци и убедени революционери комунисти от 
борческата етрополска фамилия кринчеви, дала скъпи жертви в антифашистката 
борба. Завършва с отличен успех славната сса “Георги димитров”У през 1955 г., 
след което работи като агроном в Шуменско и през 1962 г. е удостоена със званието 
“най-добър в професията”. 

от 1957 г. е член на Бкп, а по-късно е член на Бюрото на ок на дкмс и на 
Бюрото на ок на Бкп в Шумен. преминавайки на работа през 1964 г. в ок на Бкп 
- софия, тя работи неуморно за изграждането и развитието на селското стопанство 
в софийски окръг. избрана е за председател на окръжния съвет на жените и за секретар на ок на оФ и 
член на ок на Бкп. 

натрупала опит и знания, с голям авторитет сред селскостопанските специалисти, по решение на сел-
скостопанския отдел на Цк на Бкп, тя преминава на работа в промишлено-аграрно обединение “Българ-
ска захар”, като главен агроном по цвеклопроизводство и зам.-директор на института по захарно цвекло. 

след пенсионирането си става член на PC на Бсп “средец” и партиен секретар на 289-а опо. от 
2001 до 2019 г. е председател на областната антифашистка организация в софия, а след това е почетен 
председател. За активна професионална и обществена дейност е наградена със златен орден на труда, с 
орден за 65 години от победата над хитлерофашизма и е удостоена със званието “Заслужил деец на анти-
фашисткото движение”. 

навсякъде Йорданка кринчева проявява професионализъм, принципност, честност, всеотдайност. тя 
бе общественик с изключително чувство за другарство и взаимопомощ. съпричастна към проблемите на 
хората, ползваше се с голям авторитет и уважение в целия софийски окръг, на когото посвещава голяма 
част от живота си. 

дълбок поклон пред паметта и делото й за социалистическата и антифашистката кауза!
                                  

Управителен сЪвет на БЪлГарскиЯ антиФаШистки сЪЮЗ

Църкватапочитана10октомврисв.26прпмчциЗографски.св.мчци
евлампийиевлампия.преп.теофилизповедник
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главни
редактори
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
таняджаджева
tgeneva@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
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Футбол
по Диема спорт
17.00 Спартак Вн - локо Пд
20.00 лудогорец - ЦСКА
по Диема спорт 2
22.00 Нотингам Ф - Астън Вила
по макс спорт 2
22.00 Ейбар - Мирандес
по макс спорт 3
21.45 Фиорентина - лацио
по макс спорт 4
22.00 Елче - Майорка
по макс спорт 2
бАСКЕтбол
19.00 ЦСКА - Спартак Пл

XIII кръг
Хебър - Локо Сф 3:2 1:0 марсел (3) 

1:1 димитров (9) 2:1 Kрумов (14) 2:2 ка-

царов (21) 3:2 валпорт (61); Пирин - Бе-
рое 0:0; Славия - Септември Сф 1:0 та-

сев (13); Левски - Ботев Пд 1:0 стефанов 
(21); снощи: Ботев вр - Арда; ЦскА 1948 
- Черно море; днес, 16.00: спартак вн - 
локо пд; 19.00: лудогорец - ЦскА.

Втора лига
XII кръг
Миньор Пк - Спартак Пл 0:0; Ви-

тоша Б - Марица 3:1 0:1 Атанасов (20) 
1:1 Гъргоров (45+1) 2:1 петров (49) 3:1 
Христов (86); Етър - Добруджа 2:1 1:0 

Янков (4) 1:1 лазаров (17) 2:1 димитров 
(22); Монтана - Созопол 4:1 1:0 Йорда-

нов (28) 3:0 идрис (67 и 75) 4:0 дамянов 
(78) 4:1 вуцов (90); Спортист Св - Дунав 
5:2 2:0 диков (12 и 20) 3:0 Ферадов (44) 
3:1 тасков (53) 5:1 Ферадов (59 и 64) 5:2 
Будинов (69); Беласица - Литекс 1:0 ета 
(26); снощи: Ботев пд-2 - Янтра; днес, 
16.00: ЦскА 1948-2 - струмска слава; 
утре, 16.00: крумовград - лудогорец-2.

Българският национален отбор изтегли къс-

мет при жребия за евро 2024 в Германия. “лъ-

вовете” попаднаха в приемлива група, като ще 
спорят с Унгария, сърбия, Черна гора и литва. 
това означава, че селекционерът на държавния 
ни тим младен кръстаич ще води битка с роди-

ната си за класиране на форума.
квалификационните групи са 10 - 7 с по 5 

отбора и 3 с по 6. За финалите ще се класират 
заелите първите 2 позиции. към тях ще се при-

съединят 3 тима, преминали през плейофите в 
лигата на нациите. Германия за втори път ще е 
домакин на европейско - през 1988 г. до титла-

та тогава стигна Холандия (нидерландия).
“получи се интересна група. сърбия е фа-

ворит. отборите са близки по сила. Ще бъде 
емоционален сблъсък срещу моята родина. 
Ще бъде хубаво да се завърна в своята стра-

на. имаме млад отбор и сърбия са фаворити, 
но ще се постараем. нека не говорим какви са 
шансовете ни за класиране - все още е рано. не 
трябва да се предаваме. нека не прескачаме 
етапи. Ще видим каква ще бъде програмата”, 
каза кръстаич.

“нека бъдем умерени оптимисти. не е лека 
група, но не е и от най-тежките. Ще направим 
всичко възможно да се класираме. За нацио-

налния отбор винаги целта е да побеждава. не 
трябва да казваме, че едва ли не сме се класи-

рали. трябва да подходим с нужното уважение. 
добре е да започнем с домакинство, с надежда-

та да започнем с победа, но виждате, че побеж-

даваме и в северна македония. надявам се по-

бедите над Гибралтар (5:1) и рсм (1:0) да дадат 
импулс за нещо по-сериозно”, каза технически-

ят директор на БФс Георги иванов-Гонзо.
квалификациите стартират на 23/25 март.

ГруПитЕ:
Група А: испания, Шотландия, норвегия, 

Грузия, кипър; Група В: нидерландия, Фран-

ция, ейре, Гърция, Гибралтар; Група С: ита-

лия, Англия, Украйна, северна македония, 
малта; Група D: Хърватия, Уелс, Армения, 
турция, латвия; Група Е: полша, Чехия, Ал-

бания, Фарьорски острови, молдова; Група F: 
Белгия, Австрия, Швеция, Азербайджан, есто-

ния; Група G: Унгария, сърбия, Черна гора, 
БЪлГАриЯ, литва; Група H: дания, Финлан-

дия, словения, казахстан, северна ирландия, 
сан марино; Група I: Швейцария, израел, 
румъния, косово, Беларус, Андора; Група J: 
португалия, Босна и Херцеговина, исландия, 
люксембург, словакия, лихтенщайн.

България с късмет за Евро 2024
„Лъвовете”сепаднахасУнгария,Сърбия,ЧернагораиЛитва

левски подгони лидерите в първен-

ството. тимът на мъри стоилов удари 
Ботев пд с 1:0. така “сините” събраха 24 
точки и се изкачиха на трето място. лиде-

рът ЦскА 1948 беше с 2 т. повече преди 
снощния мач с Черно море. левски също 
така е на точка от втория ЦскА, който 
днес гостува на лудогорец (23 т).

пред 10 000 души на “Герена” точен 
единствено беше илиян стефанов-нани 
(21). Голяма част от централния сектор 
“А” бе затворена заради наказание на 
левски и зрителите бяха изпълнили “Б” и 
“в”. в сърцето на отбраната за столичани 
се върна сонко сундберг, който замени 
келиан ван дер кап.

съдията станимир тренчев обаче 
подпря домакините. той не призна стра-

хотен гол на николай минков (65) от 20 
метра заради несъществуващо наруше-

ние на елвис ману срещу Цунами. това 
се оказа шестото отменено попадение в 
ущърб на “канарите” за 11 мача.

“в стремежа си да добутат левски 
до заветното второ място, БФс и съдии-

те ощетяват без грам достойнство почти 
всеки отбор. дори и това да не стане, въ-

преки че във всеки мач всичко е постлано 
за синя съдийска победа, левски завинаги 
се е доказал като най-достойния сребърен 

медалист и никой не може да отнеме тази 
“слава” на отбора от “сухата река”, заядо-

ха се феновете на Ботев.
“искам повече увереност, особено на 

нашия стадион. мислеха повече за ре-

зултата, имахме добри моменти. левски 
и публиката са едно цяло - когато фено-

вете са на трибуните, отборът се раздава 

максимално. какъв беше смисълът да се 
затвори най-красивият сектор на стади-

она? такива половинчати решения не ми 
харесват, публиката и отборът гледат в 
една посока. Би трябвало да издържим в 
това темпо”, каза стоилов.

в сряда левски гостува на славия в 
отложен мач от III кръг.

Снимкаbfunion.bg

Световният вицешампион с Италия Деметрио Албертини 
е изтеглил българия на церемонията във Франкфурт

Левски подгони лидерите

Снимкаlevski.bg

Илиян Стефанов (вдясно) е изпреварил за топката Роберто Пунчец 
и вкарва гола за победата на левски
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Oпитвамеседаприготвимвкусниикрасивиястия,номногопо-рядкосезамисля-
мезафакта,чеястиятасаизключителноважниизанашетоздраве.Аощепо-рядко
сипредставямепроцесанахраносмилане.Когатовидимапетитнотоблюдо,мозъкътни
възприемаинформациятаиизпращаимпулсикъмслюнчеститежлезиистомахадаза-
почнатподготовказахраносмилането.Тостартираощеотустатани,къдетомеханично
смиламехранатаси.Многоеважнодадъвчемстарателнохапките,докатонесепре-
върнатнакаша.Това,отеднастранапозволяванаамилазатавслюнкатадазапочнеда
смилавъглехидратите,аотдруга,улеснявазначителностомаха,тъйкатомуподнасяпо-
лесназасмиланемасаистомашнитесоковеработятпо-лесно.Мускулатуратавдолната
частнастомахаосигурявапридвижванетонасъдържимотододванадесетопръстника.
Туккашатаеподложенанадействиетонаензими,съдържащисевсоковете,отделяни
отжлъчкатаипанкреаса,ипреминававтънкитечерва,къдетосеизвършваиусвояване-
тонаважнитезаорганизманутриенти.Панкреатичнаталипазасмиламазнините,вусло-
виятанасилноалкалнасреданачервата.Т.е.навсекиотделенетапотхраносмилането
санеобходимиензими.Ензимитесапротеини,коитоускоряватхимическитереакциив
организма.Частоттяхсепроизвеждатотчовешкияорганизъм,адругачастнабавяме
чрезхранатаси.Но,товасеотнасясамодосуровитепродукти,защототемпература,по-
високаот70°Снапълноубивавсичкиензимиипрактическиорганизмъттрябвадаразчи-
таединственонасобственитесизапаси.Аколкотоповечесеосланяменасинтезирането
наензимиединственооторганизма,толковаповечегонатоварваме.Храносмилането
едостаенергоемъкпроцес–изразходвасеоколо50%отенергиятанатялото.Товаеи
причинатаследхраненевсекичовекдачувствануждаотпочивкаилекадрямка.

Иматриосновниначиназазапазванеипопълваненанивотонаензимите:чрезяде-
ненасуровахрана,чрезправилносъчетаваненапродуктитепоколичествоикачество,
ичрезприеманенаензимнидобавки.

ПродуктътEnzy-Millсъдържанай-важнитехраносмилателниензими,подбраниотрас-
тителниизточнициимикроорганизмииспециалносъобразенисменютонабългарина.
ТовасаAmylase;Lipase;Protease4.5;Protease3.0;Alpha-galactosidase;Lactase;Cellulase;
Bromelain.ЕнзимниятмиксеизработенвNationalEnzymeCompany–USA,световенли-
дервпроизводствотонаензими.Храносмилателнитеензимиподобряватусвояването
наважнитезаорганизманутриенти,катовъглехидрати,мазнини,протеини,витамини
иминерали.Таблеткитесаустойчивинастомашнатакиселинност,иматширокспектър
надействие.Иматприятенвкусимогатдасесдъвчат.Enzy-Millнесъдържаживотински
продукти,оцветителииконсерванти.Можедасеприемаиотпостещи,ивегетарианци.

Enzy-Millподобрявахраносмилането,врезултатнакоетонечувстваметежестибол-
кивстомаха.Предотвратяваподуванетоинамалявагазовете.Получаватеединствено
усещанезалекота!Можетеданамеритевдверазфасовки,с15илис60таблетки.

Enzy-Millможетеданамеритеваптекитебезрецептаилиonlineнаwww.botanic.cc.

ХрАНАТА-НАСлАдАзАоЧИТЕ,
НЕбцЕТоИСТоМАХА

макс верстапен защити светов-

ната си титла във Формула 1. пило-

тът на ред Бул спечели Гран при на 
Япония и вече е недостижим на вър-

ха. нидерландецът събра 366 точки 
и води със 113 т. пред съотборни-

ка си Серхио перес (мекс), трети е 
Шарл льоклер (мон, Ферари) - 252 
т. до края на сезона остават четири 
старта.

на пистата “Сузука” беше много 
тежко заради силния дъжд. Състеза-

нието бе спряно още в началото, а 
маршалите позволиха то да продъл-

жи едва 40 мин. в тях верстапен бе 
неудържим. втори финишира льок-

лер, но в последната обиколка пило-

тът на Ферари направи непозволена 
маневра и получи 5-секундно нака-

зание. така ред Бул записа двоен ус-

пех в Япония, като рейс контролът 
реално отреди второто място на пе-

рес, който беше по-бавен с 27,066, а 

монегаскът изостана на 31,763 сек.
“това е истинска лудост. Стра-

хотна година, никога не съм си пред-

ставял, че може да се случи нещо 
подобно като миналия сезон. Стра-

хотен успех, постигнат от целия тим, 
всички работихме неуморно през це-

лия сезон. доминираме, начело сме 
и при конструкторите, искаме да 
спечелим и тази титла”, каза макс.

“С Шарл се получи оспорвана 
битка, но и много хубава надпрева-

ра. опитах се да го атакувам в самия 
край, шиканът е предпоследният за-

вой преди финала. той излезе от тра-

сето, това е резултат от оспорваната 
ни битка и мисля, че наказанието е 
справедливо”, обяви перес. реално 
мексиканецът провокира льоклер да 
сгреши и така даде титлата на вер-

стапен.
Следващото състезание е на 23 

октомври в САЩ.

СнимкаБТа

Механиците на Ред Бул носят Макс Верстапен, който заслужи втора титла във Формула 1 

Триумф за 
Верстапен
нидерландецътсвтора
световнатитлавъвФормула1

мохамед Чабут е 
39-ият победител в ма-

ратона на София, като 
измина дистанцията за 
2:13,38 часа. марокане-

цът остана само на 36 
секунди от рекорда на 
трасето. призовата трой-

ка допълниха кенийците 
Серем нааман - 2:18,04 
ч., и Чемвено кипроно - 
2:19,29 ч. от българите 
най-добре се представи 

един от най-изтъкнатите 
ни бегачи на дълги раз-

стояния Шабан муста-

фа, който се класира сед-

ми с 2:34,30 ч. двамата с 
ивайло вълев финиши-

раха ръка за ръка.
при дамите победа-

та е за кенийката Чебой 
Йепкогей с 2:45,52 ч., 
пред Айеле енгиду (ети-

оп) - на 5 сек., трета е 
каения ниери (кен) - на 
5,45 мин. нашата таня 
димитрова остана чет-

върта с 3:00,41 ч.
“исках да постигна 

личен рекорд и го напра-

вих. Благодаря на орга-

низаторите, семейството 
и приятелите ми. не ус-

пях да постигна рекорд 
на трасето, защото бях 
сам”, каза Чабут.

Близо 4000 участници 
се включиха в стартовете.

маринела нинева 
спечели полумаратона на 
21 км, а при мъжете най-
бърз бе Адам ломб (Унг).

на 10 км пръв е нико-

лай първанов, а при да-

мите №1 е девора Авра-

мова.

Мароканец е №1 
на маратона на София
Владимир НИКОЛОВ


